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  PROTOKÓŁ NR XX/2020 

Z SESJI RADY GMINY W DOBRONIU 

W DNIU 29 PAŹDZIERNIKA 2020 R. 

WIDEOKONFERENCJA 

W KOMUNIKATORZE ZOOM 

Sesję rozpoczęto o godz. 9.00, a zakończono o godz. 12.00. 

 

1. Otwarcie XX sesji Rady Gminy w Dobroniu i stwierdzenie 

kworum: 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu Janusz Szerffel otwierając XX 

sesję Rady Gminy powitał radnych oraz osoby biorące udział w sesji. 
Poinformował, że zgodnie z art. 20. 1b ustawy o samorządzie gminnym 

obrady rady gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń 
rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie 

Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy oraz w inny sposób 
zwyczajowo przyjęty. Stwierdził, że na podstawie listy obecności obecnych 

jest 14 radnych, na ogólną liczbę 15 radnych, a więc obrady są prawomocne. 

(Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. Robert Jarzębak – Wójt Gminy Dobroń; 

2. Mirosław Rżanek – Sekretarz Gminy Dobroń; 
3. Karolina Piekarczyk-Kopcińska – Radca Prawny UG w Dobroniu.  

 

O terminie sesji radni zostali powiadomieni pisemnie. 
 

2. Przyjęcie porządku obrad: 
 

- Przewodniczący Rady Gminy J. Szerffel poinformował, że Radni otrzymali 
porządek obrad wraz z zaproszeniem na dzisiejszą sesję, zapytał, czy są 

wnioski do porządku obrad? 
 

- Brak wniosków do porządku obrad. 
 

Porządek XX Sesji Rady Gminy w Dobroniu: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Korespondencja i sprawy różne. 

4. Informacja Wójta Gminy o ważniejszych decyzjach podejmowanych w 

okresie od ostatniej sesji Rady Gminy. 



2 | S t r o n a  

 

Protokół nr XX/2020 z sesji RG w Dobroniu – 29.10.2020 r.  
 

5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Dobroń w 

roku szkolnym 2019/2020 (opinia K. Kultury). 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części 

sołectwa Dobroń Mały w gminie Dobroń (opinia K. Rolnictwa).  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr VII/46/19 

w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, którym powierzono 

stanowiska kierownicze, tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć nauczycieli szkół nie wymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy z dnia 

26 stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela (opinia K. Kultury). 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przejazdu i przechodu na działce nr 638/10, 

obręb geodezyjny Dobroń Poduchowny (opinia K. Rolnictwa). 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości na 2021 rok (opinia K. Rolnictwa). 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu 

czystości i porządku na terenie gminy Dobroń (opinia K. Rolnictwa). 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i 

zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów (opinia K. 

Rolnictwa). 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 

Gminy w Dobroniu Nr XIII/111/19 z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie 

uchwalenia planu pracy Rady Gminy w Dobroniu na 2020 rok (opinia K. 

Rozwoju). 

13. Informacje na temat złożonych oświadczeń majątkowych. 

14. Przyjęcie wniosku do protokołu nr XIX/2020 z sesji Rady Gminy. 

15. Zamknięcie sesji.  

 

3. Korespondencja i sprawy różne: 
 

- Przewodniczący Rady Gminy J. Szerffel poinformował, że w dniu 9 
października 2020 r. do Przewodniczącego Rady Gminy w Dobroniu wpłynęła 

uchwala RIO w Lodzi nr I/106/2020 z dnia 8 października 2020 r. w sprawie 
opinii dotyczącej informacji z przebiegu wykonania budżetu gminy Dobroń za 

I pol. 2020 r. Radni otrzymali pismo wraz z materiami na sesje.  
 

 
4. Informacja Wójta Gminy o ważniejszych decyzjach 

podejmowanych w okresie od ostatniej sesji Rady Gminy: 
 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak poinformował, że na naszych drogach 

wykonywaliśmy prace, które polegały na sprzątaniu przy drogach gminnych 
i powiatowych, podsypywaliśmy pobocza, wyrównywaliśmy drogi gminne te 
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które są drogami gruntowymi, najważniejsze to zakończyliśmy prace przy 
wykonywaniu nakładek asfaltowych, a drogach gminnych i wewnętrznych w 

miejscowości Markówka. Zaznaczył, że wykonywany jest już z 

dofinansowania z "dróg do pól" ten odcinek drogi, który wymagał polepszenia 
stanu nawierzchni, w tym momencie mamy nakładkę na tej drodze, która 

łączy się z miejscowością Markówka. Ponadto wykonaliśmy nakładkę na ulicy 
Witkiewicza w Chechle Pierwszym, w tym momencie jest jeszcze w trakcie 

wykonywania ulica Zwycięstwa, odcinek od cmentarza do drogi wojewódzkiej 
i odcinek drogi który przylega do nowo wybudowanej sali gimnastycznej wraz 

z przedszkolem w Chechle Drugim. W tym miejscu został zainstalowany próg 
zwalniający i w obecnym czasie będziemy musieli zaznaczyć linie 

bezpieczeństwa i linię, która będzie oddzielała jezdnię od chodnika, tak żeby 
w tym miejscu było bardzo bezpiecznie dla naszych dzieci, które tam właśnie 

przemieszczają się do szkoły i do przedszkola. Poinformował, że jeśli chodzi 
o drogi asfaltowe jesteśmy na etapie przetargu, jeszcze w tym momencie nie 

mogę Państwu powiedzieć jego rozstrzygnięcia, ponieważ przetarg będzie 
dopiero ogłoszony drugiego listopada, jest to przetarg na drogę ul. 

Słowackiego i będziemy rozpoczynać przebudowę tej drogi, która 

będzie łączyć ulicę Sienkiewicza z ulicą Zakrzewki. Mamy nadzieje, że dobrze 
będzie współpracować z nami nasza aura pogodowa, jeśli będzie ciepło, aura 

będzie pozwalała na wykonanie tych wszystkich prac. Zaznaczył, że w prace 
zakończa się najpóźniej w przyszłym roku lub z początkiem roku chcemy, 

żeby ta ulica i ta nakładka była wykonana. Poinformował, że będziemy robić 
jeszcze jedną nakładkę na ulicy Spacerowej w Chechle Drugim i część 

nakładki w Chechle Pierwszym jak również w Dobroniu na osiedlu, nazwę to 
osiedle "za cmentarzem" przy miejscowości Zakrzewki. Stwierdził, że chcemy 

zrobić ulicę Poprzeczną tak żeby już zamknąć to całe osiedle. Poinformował, 
że zobaczymy po otwarciu przetargu który wykonawca przedstawi 

najkorzystniejszą ofertę na wykonanie ulicy Słowackiego. Jeśli fundusze 
pozwolą nam, jeśli będziemy mieć jakąś oszczędność, będziemy myśleć 

o dalszych drogach na naszym terenie, tak aby pokrywać drogi gruntowe 
asfaltem, nawet te wewnętrzne osiedlowe. Zaznaczył, że jeszcze 

mamy część tak naprawdę niezaczętych dróg na osiedlu "Okęcie", też 

chcemy to zrobić i będziemy się przyglądać o możliwości dofinansowania, a 
mam w zamyśle ulicę Sportową aż do wiaduktu i tą ulicę chcemy zrobić z 

chodnikiem i ze ścieżką rowerową, ale to wszystko będzie zależało od tego 
jak będą się pojawiały jakieś dofinansowania do dróg i czy to będzie w tym 

roku, czy na przyszły rok. Poinformował, że w tym momencie 
przygotowujemy się do budowy sali gimnastycznej w Mogilnie Dużym w 

technologii pasywnej. Zaznaczył, że to już będzie prostsza ścieżka, nie 
będziemy musieli przedstawiać certyfikatu, a będzie to świadectwo 

energetyczne, więc będzie to sala pasywna, ale nie będzie obarczona tak 
dużą ilością dokumentów. Poinformował, że w chwili obecnej trwają jeszcze 

rozmowy, negocjacje co do zakupu terenu, a tak naprawdę zakupu budynku 
po GS-ie w Dobroniu. Poinformował, że przedstawiono prezesowi GS-u 

wstępną umowę. Zaznaczył, że chcemy, aby w tym roku ten budynek należał 
do Gminy Dobroń. Poinformował, że wymieniamy lampy tzn. stare na lampy 

tzn. Led i tak w sołectwie Kolonia Ldzań i Orpelów wymieniliśmy ich około 70 
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sztuk. Zaznaczył, że w całej Gminie te lampy zostały wymienione, są to 
lampy energooszczędne przynoszące jakieś oszczędności do budżetu. 

Poinformował, że trwają prace przy budowie chodnika w Orpelowie, są to 

środki w ramach funduszu sołeckiego. Zaznaczył, że prace nad zadaniami, 
które były wyznaczone w funduszu sołeckim będą powoli się już kończyć. 

Poinformował, że jeśli chodzi o drogi to wycinaliśmy krzewy, zakrzewienia, 
dbaliśmy o uzupełnienie oznakowań na drogach, usuwaliśmy awarie, 

ponieważ pojawiają się i to takie spore, tutaj chcę powiedzieć o awarii 
wodociągu. Stwierdził, że na ulicy Długiej, mieliśmy z tym kłopot, przez jedną 

dobę był problem z dostarczeniem wody dla mieszkańców. Stwierdził, że 
również mamy takie awarie na sieciach kanalizacyjnych, które usuwamy na 

bieżąco. Zaznaczył, że w ramach grantów sołeckich z Urzędu 
Marszałkowskiego, gdzie dostaliśmy dofinansowanie na 3 sołectwa po 10 000 

zł i wybudowaliśmy plac zabaw w Sołectwie Poleszyn, wybudowaliśmy wiatę 
w Sołectwie Barycz i zostało wybudowane ogrodzenie przy OSP w Mogilnie 

Małym. Poinformował, że wyposażyliśmy salę gimnastyczną w Chechle 
Drugim którą zbudowaliśmy, w urządzenia. Dla przykładu wczoraj zostało 

zamontowane takie urządzenie, które pozwala na ćwiczenie gry w 

koszykówkę i jest to automat do podawania piłek, to urządzenie kosztowało 
45 000 zł, ale mam nadzieję, że pieniędzy nie będziemy liczyć, jeśli chodzi 

o oprawienie bazy dydaktyczno-sportowej. Poinformował, że została 
wykonana wiata z dofinansowania tutaj przy Szkole Podstawowej w Dobroniu 

i został zbudowany taki ogródek przyrodniczy z ławkami. Ponadto 
wyposażyliśmy z dofinansowania również nasze Przedszkole od nowa 

wybudowane. Stwierdził, że przedszkole już pracuje sala już jest czynna i 
tutaj drodzy Państwo poprawiliśmy w znacznym stopniu tą bazę sportową, 

bazę przedszkolną, bazę dla uczniów i przedszkolaków. W tej chwili 
przyjęliśmy 50 dzieci do przedszkola. W naszych przedszkolach na terenie 

gminy Dobroń około 135 miejsc dla naszych przedszkolaków, co zapewni 
jakiś spokój rodzicom i nam tutaj w Urzędzie Gminy, jeśli chodzi o miejsca w 

Przedszkolu. Podkreślił, że musimy dalej myśleć o rozwijaniu tej bazy, 
ponieważ więcej dzieci rodzi się w gminie i też są to dzieci rodzin, które 

osiedlają się na naszym terenie tych rodzin jest dość sporo. W 2018 i 2019 

mieliśmy I miejsce w powiecie, jeśli chodzi o zasiedlenie naszej gminy.  
 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusję. 
 

- Radny Dariusz Becht poprosił o informacje dotyczące progu zwalniającego, 
który został wybudowany w Chechle. Zaznaczył, że są uwagi mieszkańców 

co do tego progu, po pierwsze, że jest za niski, po drugie chciałbym zwrócić 
uwagę czy ten próg był opiniowany przez Komisję Rolnictwa Rady Gminy w 

Dobroniu, ponieważ tak jak tu ustaliliśmy wcześniej wszelkie progi budowane 
w gminie powinny być przez tę komisję akceptowane, więc tutaj ten próg 

moim zdaniem powinien być podwyższony. Zaznaczył, że auta tam bez 
żadnego problemu przejeżdżają to jest tylko podwyższenie nie wiem, czy to 

nazwać progiem? Stwierdził, że rozumiem, że to było w projekcie rozbudowy 
pewnie szkoły dlatego może to nie było opiniowane przez Komisję, ale 

chciałbym, żeby kolejne wszystkie progi były opiniowane przez tą Komisję, 
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ponieważ tak to było ustalone przez Radę wcześniej i sprawa nr 2 wczoraj 
wiem, że z ważnych powodów Pan Wójt nie mógł uczestniczyć w Komisji 

Rewizyjnej, która zajmowała się naszymi strażami OSP. W ubiegłym roku 

było dofinansowanie samochodu pożarniczego dla OSP Orpelów, w tym roku 
wiem, że stara się o to jednostka z OSP Markówka, ale czy pieniążki na ten 

samochód będą w budżecie zabezpieczone? Ponieważ jeżeli taka kwota nie 
pojawiłaby się w budżecie wiem, że wtedy OSP nie może występować o inne 

dotacje i jest to sprawa tutaj priorytetowa i ważna.  
 

- Radny Andrzej Pułanecki zaznaczył, że we wrześniu odbyły się zebrania 
sołeckie o funduszach sołeckich i tam padło pełno interpelacji związanych z 

drogami z różnymi inwestycjami i potrzebami mieszkańców każdego 
sołectwa. Czy będą jakieś pisma do sołtysów z tego tytułu odsyłane? Czy 

jakieś decyzje w tym temacie będą podejmowane czy tak jak w tamtym roku 
miały być pisma wysłane, a nie wszystkie sołectwa otrzymały te odpowiedzi. 

Zaznaczył, że jeżeli chodzi o szkołę w Chechle Drugim, to kiedy ten certyfikat 
tak faktycznie będzie?  Druga sprawa, jeśli mówimy o progach już tutaj 

kolega Radny D. Becht wcześniej wspomniał, ja jako Przewodniczący właśnie 

Komisji też jestem trochę zniesmaczony, że powstają progi, jeżeli są „nie 
fajne” jakieś progi to są do opiniowania przez Komisję, a takie niektóre progi 

powstają bez żadnej opinii Komisji także mi się wydaje, że chyba to musimy 
podjąć, Komisja nie będzie opiniować jednych progów albo drugich, tylko nie 

będziemy opiniować tego może o tak w skrócie.  
 

- Radna Agnieszka Bielecka zapytała, kto odpowiada za roślinność, która 
zarasta znaki? Zaznaczyła, że kilka razy przejeżdżałam drogą właśnie w 

Chechle Drugim, gdzie są dwukrotnie progi, na wysokości firmy Kilargo i 
dalej, tak w połowie między ulicą Torową a przejazdem kolejowym już tam 

bliżej Pabianic i porostu wieczorem nie widać znaku ograniczającego 
szybkość, ponieważ drzewo tam jakieś gałęzie wiszą i nieczęsto tamtędy 

jeżdżę to po prostu wpadłam na ten próg z trochę większą szybkością niż 
sugerowane 30.  

 

- Radny Piotr Górny zaznaczył, że jeśli chodzi o próg zwalniający prosi o 
udzielenie odpowiedzi od Przewodniczącego Komisji Rolnictwa i od Pana 

Wójta, a mianowicie chodzi o próg w Mogilnie Dużym, kiedy on powstanie? 
 

- Radna Agnieszka Bielecka zapytała, w sprawie konserwacji chodników, 
które biegną wzdłuż nieruchomości, a mianowicie za stan chodnika przed 

domem odpowiada właściciel posesji natomiast w takich miejscach, gdzie 
nikt nie mieszka, czyli jest jakieś pole, albo boisko, albo las to kto za takie 

miejsca odpowiada i w jaki sposób są one tam konserwowane i 
pielęgnowane?  

 
- Radny Andrzej Pułanecki zaznaczył, że nasza komisja zawsze chętnie 

opiniowała te progi i jeździliśmy zawsze, to nie było tak że nie byliśmy na 
miejscu, nie oglądaliśmy terenu. Zawsze było tak, że co dwa trzy miesiące 

wyjeżdżamy w teren, oglądamy wszystkie drogi i nie mieliśmy żadnej 
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informacji o tym progu w Mogilnie. Także jeżeli coś będzie to chętnie się tym 
zajmiemy.  

 

- Radny Dariusz Becht stwierdził, że nie wie, ale to jest porostu dla mnie 
takie troszeczkę dziwne. Kiedy nie są drogi naprawiane są po prostu 

dziurawe, wszyscy przychodzą do Radnych do Gminy do Pana Wójta, żeby te 
drogi naprawić. Kiedy drogi zostają naprawione, zaczyna się pochód, że 

trzeba założyć progi, bo zaczęły auta szybko jeździć. Rozwiązaniem, moim 
zdaniem nie jest budowa progów, progi powinny być w miejscach tylko 

szczególnie niebezpiecznych. Niebezpieczne skrzyżowania, przed takimi 
niebezpiecznymi skrzyżowaniami, niebezpieczne miejsca typu szkoły, 

przedszkola, żłobki. Zaznaczył, że chyba nie tędy droga, że my na prostej 
jezdni, tak jak na ulicy Długiej, w połowie ulicy Długiej montujemy próg 

spowalniający. Pytam się, gdzie tu jest ekologia? Zużycie paliwa, hałas, który 
generują te progi. Proszę Państwa no nie tędy droga. Chyba żeby nastawiać 

na nowych drogach, które wyremontowaliśmy za ogromne pieniądze 
mnóstwo progów spowalniających.  

 

- Radny W. Bąkowski stwierdził, że w tym punkcie chciałem poprzeć kolegę 
Radnego D. Bechta, dlatego że też mam takie zdanie. Jeżeli są dziurawe 

drogi to ludzie mają pretensje, bo są dziurawe. Jeżeli zakładamy asfalt to 
później żądają progów, to nie tędy droga.  

 
- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel zaznaczył, że Radni 

oczywiście nie muszą czekać do sesji mogą złożyć wnioski także mailowo. 
Odnośnie progów i innych rzeczy też także żeby był czas na odpowiedź. Także 

i pisemnie oraz mailowo, każda inna forma jest także dozwolona, na 
komisjach można składać także takie wnioski odnośnie spraw 

gospodarczych. 
 

- Radny Dariusz Becht stwierdził, że jeżeli też chodzi o wypowiedź kolegi 
Radnego W. Bąkowskiego, dlatego tak ważne jest opiniowanie przez Komisję 

Rolnictwa tych progów, żeby była pewność, że to nie jest jednostkowa 

decyzja typu tego Radnego lubię czy tego Pana lubię, który chce przy swoim 
domu próg to mu zrobimy. Dlatego jest tak ważne, aby Komisja każdy próg 

opiniowała, aby to było jasne i czytelne. 
 

- Radna Hanna Grącka stwierdziła, że mieszkańcy, jeśli składają jakiś 
wniosek o próg to nie składają go z powodu tego, żeby sobie przyozdobić 

pięknie wyremontowaną jezdnię, tylko boją się o swoje 
bezpieczeństwo. Progi zwalniające są po to, żeby oduczyć piratowania w 

czasie jazdy i dlatego też mieszkańcy sobie życzą tych progów nie dlatego 
żeby sobie przyozdobić jezdnię. Oczywiście próg jest odpowiednio 

oznakowany znakami pionowymi, jadąc uważnie takie znaki są widoczne w 
związku z tym należy po prostu zmniejszyć prędkość i tyle.  

 
- Radny Piotr Górny stwierdził, że wszystko jest w porządku, jeśli chodzi o 

drogi z taką szybkością, ale zapraszam między godziną 7.00 a 9.00 i później 
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po godzinie 16.00 zapraszam na Mogilno Duże i proponuję przejść na drugą 
stronę i zobaczyć, jak to wygląda z jaką prędkością jeżdżą. Fajnie, że są drogi 

naprawiane one są równe tylko, że kierowców nie da się wyedukować w inny 

sposób niż tylko i wyłącznie progiem zwalniającym czasami naprawdę włos 
się jeży na głowie jak jeżdżą po tej drodze. Naprawdę zapraszam między 

godziną 7.00 to są bełchatowskie numery i jeżdżą w stronę Łasku tutaj przez 
Mogilno Duże, bo się droga poprawiła, jeśli chodzi o tą przez las. Naprawdę 

zapraszam, proponuje popatrzeć i zobaczyć.  
 

- Radny Dariusz Becht stwierdził, że Szanowni Państwo Radni od tego, żeby 
dyscyplinować kierowców to po pierwsze nie są żadne progi spowalniające 

tylko jest Policja. Płacimy pieniądze na Policję można złożyć wnioski, aby 
Policja ustawiła się z radarem, wyłapała część kierowców. Nie ma problemu, 

od tego są służby a nie progi po pierwsze a po drugie, tak jak powiedziałem 
nie tędy droga, żeby co 100 metrów był próg spowalniający. Progi 

spowalniające powinny być tylko i wyłącznie w miejscach szczególnie 
niebezpiecznych.  

 

- Radny Andrzej Pułanecki stwierdził, że tutaj popiera kolegę, bo faktycznie, 
jeżeli już rozpatrujemy niektóre progi i sprawy, które tam wpływają do nas 

to wszystko jest fajnie, każdy chce próg, ale nie obok siebie, bo to jednak 
generuje hałas i to każdy by chciał, ale najlepiej koło sąsiada, którego nie 

lubi. 
 

- Radny Grzegorz Minias stwierdził, że żeby faktycznie tutaj Pan Radny Becht 
ma rację, że nie progi zwalniające są od pilnowania, oczywiście od pilnowania 

są, ale bardziej tutaj te organy powinny się tutaj tym zająć, czyli Policja a 
druga sprawa to to co poruszył Pan Andrzej, wszyscy by chcieli progi, ale 

najlepiej u sąsiada, którego się nie lubi, to może pójdźmy w stronę 
fotoradarów. Ciche urządzenie, przyślą zdjęcie, trzeba będzie zapłacić i 

będzie z głowy. 
 

- Radna Urszula Siwek stwierdziła, że a propos tych progów. Czy na obecną 

chwilę jest tak dużo tych zgłoszeń o następne progi? Czy jest taka sytuacja, 
że nadal ludzie chcą i nie wiem, czy rozmawiamy o tym, że tak dużo jest tych 

propozycji o progi?  
 

- Radny Piotr Górny stwierdził, że Policja jest, sprawdza, łapią na fotoradar 
to jest tylko na dwa trzy dni a później jest to samo, więc albo by musieli stać 

cały czas w tym samym miejscu i łapać, to nic nie daje, że oni stoją mówię, 
że to pomaga tylko na dwa trzy dni. 

 
- Wójt Gminy Dobroń Robert Jarzębak poinformował, że jeśli mówimy o 

progu, o którym rozmawialiśmy na Komisji Rolnictwa i o tym, że Komisja 
Rolnictwa w temacie progów powinna wydawać swoją opinię. Drodzy 

Państwo nie zapominajcie, że to jest tylko opinia Rady Gminy, to jest jedno 
Wójt Gminy również powinien mieć możliwość decydowania o pewnych 

rzeczach, inwestycjach, które pojawiają się na naszym terenie Ja oczywiście 
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będę sobie cenił waszą opinię. Zaznaczył, że pozostawcie mi drodzy Państwo 
obszar do możliwości podejmowania jakichś decyzji, również a przede 

wszystkim myślę tutaj o progach zwalniających. Poinformował, że chciałbym 

powiedzieć, że ten próg, który pojawił się przy nowo wybudowanej sali 
gimnastycznej w Chechle on już był opiniowany takie mam informacje od 

pracowników tutaj drodzy Państwo wyrażaliście opinię w chwili, kiedy 
powstawał projekt na remont czy projekt w kierunku zmiany nawierzchni tej 

drogi na ulicy Zwycięstwa. Stwierdził, że również zgodzicie się ze mną, że 
ten próg przy tej szkole jest niezwykle potrzebny proszę mi nie mieć tego za 

złe dlatego że drodzy Państwo jest jeszcze taki temat, który jest obarczony 
czasem więc wtedy, kiedy robimy remont nie ma komisji, sesji były 

wakacje itd. Jest pomysł na próg i należy go zrealizować więc ja podejmuję 
tutaj w tym zakresie i mam nadzieje, że też mogę podejmować jakieś 

decyzje, bo odpowiadam za całość i inwestycji i infrastruktury na terenie 
Gminy Dobroń. Drodzy Państwo jeżeli mówimy o wykonaniu technicznym 

tego progu padły sygnały, że on jest za niski, drodzy Państwo on ma 10 cm 
wysokości, zmniejszyliśmy go na tyle żeby nie było wniosków w kierunku 

zbyt wysokiego progu i zbyt wielkich problemów z przejechaniem przez ten 

próg, takie sygnały mieliśmy przy szkole na ul. Witosa, więc nauczeni już 
wykonywaniem albo nauczeni poprzez praktykę w tym zakresie ten próg 

troszkę obniżyliśmy, a jeśli mówimy o tym jednym progu to chciałbym 
zwrócić uwagę że przed tym progiem w odległości 40 metrów znajduje się 

drugi próg, więc tamten teren jest zabezpieczony jeśli chodzi o rozwijanie 
prędkości nadmiernej przez kierowców. Ten próg nie powinien być zbyt 

wysoki dlatego, że on jest na przeciwko wejścia do sali gimnastycznej i 
będzie istniała taka konieczność transportu różnych rzeczy do tej sali w 

związku z tym nie chcieliśmy, żeby wysokość progu uniemożliwiała 
podjazd pod wejście do sali gimnastycznej w sąsiedztwie również miejsca 

parkingowego dla osób niepełnosprawnych więc technicznie tak został 
zbudowany, aby nie tworzyć dodatkowych problemów. Zaznaczył, że istnieją 

takie sytuacje, że rozwiązujemy jeden problem a pojawia się drugi natomiast 
będziemy się przyglądać, jeżeli zajdzie konieczność spowalniania jeszcze 

prędkości przed salą gimnastyczną to będziemy podejmować decyzję tak aby 

kierowcy przejeżdżający w tamtym rejonie nie rozwijali nadmiernej 
prędkości ale chciałbym wrócić do chwili kiedy mówiliśmy o tym progu w 

momencie chęci przystąpienia do remontu tej ulicy Zwycięstwa  tam 
mówiliśmy o tym i padły takie sygnały że próg tam powinien się znaleźć. Te 

sygnały były właśnie na Komisji Rolnictwa, w chwili kiedy będziemy 
poprawiać stan nawierzchni w chwili kiedy będziemy budować i utwardzać 

budować nawierzchnię asfaltową na tym terenie, więc drodzy Państwo może 
nie wszystko, wszyscy pamiętamy, ja również może się tak zdążyć ale była 

mowa o progu zwalniającym na tym terenie i winnym jest to że Państwo nie 
mieli wizji lokalnej nie pojechali tam, natomiast padały takie sygnały ze 

strony Państwa Radnych że tam wtedy kiedy zrobimy asfalt to powinien się 
pojawić próg zwalniający. Poinformował, że rozumie to nieporozumienie i 

troszkę taką niechęć chociażby Pana Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 
który mówi o tym, że skoro Radni Komisji Rolnictwa powinni wydać taką 

opinię to w tym przypadku również, natomiast nie obeszliśmy tutaj żadnych, 
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takich dobrych stosunków pomiędzy Radą a Gminą, Radą a Wójtem, porostu 
ten próg został zbudowany na podstawie jakichś wcześniejszych wydanych 

przez Państwa opinii. Jeśli mówimy o dofinansowaniu na Ochotnicze Straże 

Pożarne i mówimy tutaj o straży w Markówce i o finansach które miałyby być 
skierowane na zakup nowego samochodu pożarniczego dla tej jednostki, jak 

na razie prace trwają nad budżetem. W tym roku nie jest to sprawa prosta, 
próbujemy ten budżet w jakiś sposób spiąć, zresztą to jest nasze zadanie i 

tak musi być ale jeśli chodzi o finanse to chciałem powiedzieć że wszystkie 
wniesione prośby o inwestycje o sprawy które mają odbicie w finansach, to 

po podliczeniu tego budżetu przekraczamy możliwość wykonania wszystkich 
inwestycji o 6 mln zł, to jest bardzo duża kwota i pomimo chęci i pomimo 

wiedzy o tym że te sprawy powinny być wykonane niestety musimy je 
planować na rok następny na inne lata, musimy to rozłożyć w czasie po 

prostu ze względów finansowych. Dzisiaj nie odpowiem co z dotacją na zakup 
samochodu pożarniczego w tym momencie rozmawiam i analizujemy 

możliwości budżetowe i drodzy Państwo proszę mnie zrozumieć i myślę, że 
zostawmy to na dzisiejszej sesji w takim kształcie. Ja oczywiście chcę, aby 

co kilka lat pojawiały się samochody pożarnicze nowe, nie może być tak 

abyśmy zaniedbali ten temat zakupu sprzętu w Ochotniczych Strażach 
Pożarnych. Strażak musi mieć możliwość walki z żywiołami, walki z tym co 

życie niesie nam niepokojącego i złego. Stwierdził, że w prostym kierunku, 
po ludzku chcę powiedzieć że nie może być tak że strażak pojedzie do 

zdarzenia i nie będzie miał sprzętu do reakcji i do tego aby walczyć z tymi 
przeciwnościami losu, więc zdaję sobie sprawę ale po drugiej stronie leżą 

gdzieś tam finanse, natomiast aby Państwa Radnych trochę uspokoić i sami 
to widzicie w naszych Ochotniczych Strażach Pożarnych mamy dużo dobrego 

sprzętu, w tym nowe samochody i mam świadomość że takie samochody 
muszą się pojawiać co kilka lat bo jak zaniedbamy ten temat to potem nie 

będzie nas stać na to aby w jednej chwili wyposażyć wszystkie straże które 
potrzebują właśnie tego sprzętu to tyle jeśli chodzi o odpowiedź na to 

pytanie. Stwierdził, że padło tutaj pytanie o zebrania sołeckie i o odpowiedź 
na wszystkie wnioski które padły na tych zebraniach sołeckich. Drodzy 

Państwo w tym roku mamy bardzo dużo takich wniosków one mają odbicie 

właśnie w budżecie i ciężko odpowiadać teraz, wszystkim sołectwom wtedy, 
kiedy konstrukcja budżetu nie jest jeszcze nie została zakończona. Pozwolicie 

drodzy Państwo i zgodzicie się w części ze mną, że najpierw musimy 
porozmawiać o finansach, a dopiero ewentualnie będziemy odpowiadać 

pismami do sołtysów którzy będą informować mieszkańców danych sołectw 
ale tak jak mówię, pozwólcie najpierw skonstruować budżet, pozwólcie 

pochylić się nad sprawami finansowymi i w drugiej kolejności ja wiem że to 
jest ważne, wszyscy chcecie informację na już czy coś zostanie wykonane i 

w jakim terminie, w jakim czasie ale to wszystko zależy nie od naszych czy 
waszych chęci ale od tego co mamy w budżecie więc będziemy odpowiadać 

na wszystkie wnioski złożone podczas zebrań sołeckich po konstrukcji 
budżetu po tym co zostanie nam w jakiś sposób, jakie możliwości będziemy 

mieć wniesienia tych wszystkich wniosków do budżetu pod kontem 
finansowym. Stwierdził, że jeśli chodzi o certyfikat, padło takie pytanie co z 

certyfikatem, a w zamyśle mam to co z rozliczeniem wykonawcy, który 
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powinien nam przedstawić dokumenty kończące daną inwestycję w tym 
właśnie certyfikat ale mam w zamyśle pozwolenie na użytkowanie więc 

drodzy Państwo pozwolenie na użytkowanie tego obiektu zostało złożone 

przez wykonawcę, wszystkie te dokumenty zostały określone umową w chwili 
rozpoczęcia pracy przez wykonawcę, który tak naprawdę kończy tą salę po 

tym jak pierwszy wykonawca opuścił plac budowy i przestał budować na tej 
inwestycji ten obiekt, tutaj wykonawca rozlicza się z nami z dokumentów w 

większej części natomiast brakuje certyfikatu ten certyfikat musi być wydany 
przez instytut budownictwa pasywnego w Darmstadt w Niemczech. 

Stwierdził, że w chwili obecnej czekamy aż taki certyfikat wykonawca czeka 
aż taki certyfikat spłynie do niego i ten certyfikat będzie nam przekazywał i 

w ten sposób się rozliczy z Gminą Dobroń tak jak to było zawarte w 
umowie. Drodzy Państwo chcę powiedzieć, że nierozliczenie się wykonawcy z 

dokumentów które były zawarte w umowie, skutkuje naliczeniem kar dla 
wykonawcy w tym momencie drodzy Państwo sprawa jest rozwojowa, 

sprawa znajduje jakieś odbicie, w dyskusjach które będą potrzebne do 
podjęcia tych ostatecznych decyzji. Poinformował, że certyfikat zostanie 

wydany lada moment, ale jeśli chodzi o czas trudno mi powiedzieć, kiedy 

zostanie on nam udostępniony przez wykonawcę tego obiektu i nie 
powiedziałem jasno i wyraźnie, że obowiązkiem wykonawcy jest przedstawić 

gminie taki certyfikat. To nie gmina występuje o certyfikat tylko wykonawca 
po zakończonych pracach występuje po ten certyfikat, to jest w jego gestii a 

następnym krokiem jest przekazanie tego certyfikatu Gminie Dobroń. Drodzy 
Państwo padło pytanie kto odpowiada za zasłonięte znaki na drodze, 

kto odpowiada za porządek na drogach, więc chciałbym Państwu powiedzieć, 
że jeśli to jest droga gminna to odpowiada Gmina, jeśli to jest droga 

wojewódzka albo powiatowa odpowiada Starostwo Powiatowe w Pabianicach, 
bo takie drogi mamy na naszym terenie albo w bezpośredni sposób 

Marszałek Województwa Łódzkiego, jeśli chodzi o drogi wojewódzkie. Jeśli 
mamy takie sytuacje, że nie widać jakiego znaku my te sytuacje w prosty 

sposób doprowadzamy do porządku, do należytego porządku. Zaznaczył, że 
proszę nam zgłaszać, jak widzicie takie niedogodności, gdzie mogły się 

wydarzyć rzeczy, że podczas wichury gdzieś wisi gałąź, coś zasłania ten znak, 

my będziemy oczywiście w miarę harmonogramu naszych prac usuwać te 
wszystkie niedogodności do należytego porządku na drogach. Poinformował, 

że podczas każdej sesji informuję radnych o tym, że takie wydarzenia i takie 
zdarzenia występują mówię o tym, że wycinamy i pielęgnujemy roślinność, 

która jest w pasie drogowym, są sytuacje, gdzie jest to bardzo 
trudne, ponieważ właściciele posesji, które graniczą z naszymi drogami nie 

zawsze odpowiedzialnie podchodzą do danego tematu. Natomiast my 
informujemy tych właścicieli o tym, aby doprowadzili do stanu należytego 

swoje posesje tak, aby nie burzyli porządku na naszych drogach i 
chodnikach. Drodzy Państwo jednak jest to trudne w sytuacji, kiedy 

właściciel nie zamieszkuje na naszym terenie lub jest kilku właścicieli i tutaj 
mamy trudności w dotarciu do tych mieszkańców. Poinformował, że jeśli 

chodzi o próg zwalniający w Mogilnie chciałbym tu odpowiedzieć Panu 
Radnemu że dobrze by było, aby Pan Sołtys i Pan Panie Radny wskazał nam 

to miejsce gdzie moglibyśmy ten próg zwalniający zamontować, taka była 
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umowa między nami i tak chcieliśmy zrobić po tym jak zdemontowaliśmy 
próg, po tym jak zostały wniesione wnioski rolników, że próg jest 

zamontowany w takim miejscu utrudniającym przejazd maszynom rolniczym 

teren się wznosi, jest górka, rolnicy mówili o tym że maszynami pod tą górkę 
muszą zwalniać i potem są z tym jakieś większe trudności więc zamontujemy 

ten próg, a nawet pamiętam bo byłem osobiście w tym terenie, było 
zaznaczone miejsce w którym możemy ten próg zamontować jedynie 

czekaliśmy i czekamy dalej na wyrażenie zgody albo opinii czy to miejsce jest 
należyte i czy w tamtym miejscu dobrze byłoby i bezpiecznie zamontować 

ten próg tak aby wszyscy byli zadowoleni, aby nie dochodziło do sytuacji 
kiedy będą następne wnioski o zdjęcie tego progu. Jeśli chodzi o konserwację 

chodników, w miarę możliwości konserwujemy te chodniki i w miarę 
możliwości dbamy, aby te chodniki były w naszej Gminie czyste. Ponadto 

chciałbym jeszcze zwrócić na to uwagę że chociażby wtedy kiedy nawet sami 
Państwo przebywacie w jakichś dużych miastach, nie wszędzie jest tak że w 

rejonach osiedli znajdują się asfalty, znajdują się chodniki my jesteśmy 
gminą wiejską ale możemy się tym poszczycić, że nasze osiedla są pokryte 

w większej części tymi asfaltami chodnikami, budujemy te chodniki ale i też 

drodzy Państwo chcemy o nie dbać i w miarę możliwości tak się dzieje i to co 
obserwuję w naszej gminie te chodniki są w dobrym stanie, czasami zdarza 

się że gdzieś jest miejsce w którym należy większą staranność zwrócić tutaj 
na ten chodnik i doprowadzać go do lepszego wyglądu. Zaznaczył, że u 

podstaw jest jeszcze to, że w granicach swoich posesji, właściciele posesji 
powinni sami dbać o te chodniki nie wiem, nie chciałbym się mylić, ale 

tutaj wskazuje na to nawet prawo jednak nie wszyscy mieszkańcy 
podchodzą do tego z należytym porządkiem i należycie wykonują te 

czynności polegające na pielęgnacji chodnika. Stwierdził, że jeśli macie takie 
informacje w którym to jest rejonie, gdzie znajdują się takie chodniki które 

należałoby oczyścić, proszę o przekazanie informacji będziemy to robić, sami 
Państwo widzicie, że wszystkie te wnioski, wszystkie te Wasze podpowiedzi 

są realizowane i usuwamy te niedogodności w naszej gminie, staramy się to 
robić i będziemy to nadal robić. Proszę nam to zgłaszać. Poinformował, że 

jeśli chodzi tutaj o Panią Radną jakby Pani mogła przekazać informację w 

jakim terenie, gdzie ten chodnik i gdzie ten porządek należałoby na tym 
chodniku poprawić to to bardzo proszę jakby była taka możliwość 

przekazania nam tej informacji, a my wykonamy tą czynność polegającą 
właśnie na uporządkowaniu chodnika. Stwierdził, że dalej padały tutaj może 

taki wnioski ale one były w temacie progów zwalniających co już chyba co 
już chyba Państwu wyjaśniłem i powiedziałem i drodzy Państwo proponuję 

aby dalszą taką dyskusję na temat progów zwalniających z tej sesji przenieść 
na którąś Komisję Rolnictwa, zająć się tymi progami, możecie Państwo je 

wizytować, możecie Państwo je policzyć możecie Państwo stwierdzać czy ten 
próg jest prawidłowo zamontowany, skutecznie, czy ten próg rzeczywiście 

jest potrzebny aby tutaj zachować to bezpieczeństwo na drogach, 
podpowiadam tylko drodzy Państwo na Komisji Rolnictwa taką kiedyś wizję 

lokalną i postarajcie się o to aby móc zobaczyć tak namacalnie te progi 
zwalniające, wszystko po to że pojawiają się rzeczywiście wnioski, jest ich 

dość sporo osób które zamieszkują blisko zamontowanego progu. Stwierdził, 
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że wnioski oczywiście są często po to, aby ten próg zwalniający demontować, 
również Komisja Rolnictwa powinna być tak wyznaczony, aby móc opiniować 

te wnioski które są w temacie demontażu albo przesuwania w inne 

miejsca progów zwalniających. Zaznaczył, że montaż progów to nie 
wszystko, możemy sobie określać i montować te progi, ale potem drodzy 

Państwo są skutki montażu tego progu w postaci składanych wniosków przez 
mieszkańców. Chyba wszystko i na wszystkie pytania Państwu Radnym 

odpowiedziałem, jeśli ktoś nie dostał odpowiedzi to bardzo proszę o 
zwrócenie mi uwagi. 

 
- Radny Andrzej Pułanecki stwierdził, że Panie Wójcie, jeśli chodzi o ten próg 

w Chechle Drugim to jak najbardziej jest potrzebny, bo tak jak wcześniej 
rozmawialiśmy, przy szkołach przy takich punktach newralgicznych one są 

jak najbardziej potrzebne, tylko tyle że on tam nie spełnia swojej funkcji to 
raz. Nie przypominam sobie żebym podpisywał opinię, jeśli chodzi o ten próg 

to były pewnie takie jakieś wolne rozmowy, ale mówię, że ww. próg jest tam 
jak najbardziej potrzeby przy tej szkole, nie trzeba tego ukrywać. Jeżeli 

chodzi o ten certyfikat, też jestem ciekaw, ile ten Pan  Wykonawca już płaci 

do gminy, ponieważ z tego co pamiętam chyba do końca sierpnia miał oddać 
tą salę i z tego co wszyscy wiemy to on 53 000 zł płaci kary miesięcznie, czy 

tak? Zaznaczył, że to już praktycznie pół sali nam się wróciło z tych 
informacji, które mamy przedkładane. Zaznaczył, że jeżeli chodzi o to auto 

do straży no to z tego co pamiętam to dwa miesiące temu mieliśmy takie 
spotkanie dosyć na wysokim szczeblu i to Pan Wójt zasiał takie ziarenko 

nadziei w naszej strażnicy i nie tylko dla mnie, ale i dla chłopaków z OSP, a 
Pan Wójt teraz mówi, że za dwa lata, no dobrze zobaczymy.  

 
- Radny Dariusz Becht stwierdził, że wiadomo, że szkoła została, jak gdyby 

dopuszczona w Chechle do użytkowania, czy to dopuszczenie jest czasowe 
czy nie i jeżeli jest czasowe to do kiedy? 

 
- Wójt Gminy Dobroń Robert Jarzębak poinformował, że po pierwsze to nie 

przypominam sobie takiego momentu, żebym określał czas przekazania 

finansów na poziomie dwóch lat, ponieważ to teraz to padło. Ja tylko 
mówiłem o tym, że cały czas próbujemy zbilansować budżet co nie jest łatwe. 

Drodzy Państwo są naprawdę rzeczy, które popieram, jednak trzeba je 
rozciągać w czasie na tyle na ile istnieje potrzeba i możliwości nasze 

finansowe i możliwości budżetu. Powiedziałem również o tym, że jeszcze nie 
określiliśmy budżetu i nie spięliśmy tego budżetu. Informację o tym co 

znalazło się w budżecie. Stwierdził, że jestem za tym, żeby i o tym też 
powiedziałem, żeby wyposażać nasze strażnice, ale zdarza się tak że nie na 

wszystko w odpowiednim czasie, tu i teraz są pieniądze. Na wszystkie 
samochody które gdzieś tam kupowaliśmy i sprzęt trzeba było poczekać tak 

było w sytuacji Orpelowa i pamiętam o tym, bo ten samochód jest najnowszy, 
ale w innych sytuacjach również tak było, że jak gdyby trzeba to określić 

oczywiście w jakichś ramach finansowych i wtedy można mówić tu o czasie, 
kiedy mógłby być ten samochód zakupiony. Zaznaczył, że z Panią Skarbnik 

już na ten temat rozmawialiśmy i tutaj w tym temacie jeszcze nie zostały 



13 | S t r o n a  

 

Protokół nr XX/2020 z sesji RG w Dobroniu – 29.10.2020 r.  
 

podjęte żadne decyzje i podkreślam one są w jakiś sposób obarczone 
możliwościami naszymi finansowymi i proszę o zrozumienie. Stwierdził, że 

zapominacie drodzy Państwo, aby tak się wydarzyło musza być jeszcze 

finanse, aby zrealizować dany wniosek i przekazać pieniądze na zakup tego 
sprzętu. Stwierdził, że myślę, iż za jakieś 2 tygodnie to będzie czas, kiedy 

uda nam się już z Panią Skarbnik dopracować ten budżet do należytego 
porządku mówiąc tak po ludzku spiąć ten budżet i przekazać Państwu 

informację o tym co możemy zrobić w danym kierunku. Zaznaczył, że 
możecie drodzy Radni przekazać propozycje co z niego można wyrzucić na 

poczet tego co można by było wnieść do tego budżetu, będziemy dyskutować 
o tym, będziemy o tym rozmawiać i będziemy nad tym się zastanawiać. 

Stwierdził, że proszę nie myśleć o tym, że mówiąc to do was, mówiąc to w 
kierunku zakupu tego wozu pożarniczego, a kupiliśmy naprawdę bardzo dużo 

i wtedy, kiedy określamy to na sprawozdaniu po zamknięciu roku chociażby 
w Powiatowej Straży Pożarnej w Pabianicach, jesteśmy zawsze na pierwszym 

miejscu wśród gmin, które przeznaczają finanse na obsługę naszych 
Ochotniczych Straży Pożarnych. Stwierdził, że jeszcze raz podkreślam nie 

odbierajcie tego jako niechęć tylko jako rozsądek w danej sytuacji i drodzy 

Państwo czasami wniesiony jakiś wniosek, musi poczekać jakiś czas więc 
dzisiaj nie powiem, czy to będzie realizacja tego czy uda się czy zrealizuje 

się kupno tego samochodu w następnym roku, czy trzeba będzie jeszcze 
poczekać na następny rok. Zaznaczył, że ja oczywiście uczestniczyłem w 

takim spotkaniu które sam zaaranżowałem, w kierunku pozyskania środków 
na zakup tego samochodu pożarniczego, środków których będzie nam 

brakowało, bo Państwo wiecie że przeznaczamy z budżetu jakąś część, a 
dalszą część tutaj tych środków chcemy pozyskać gdzieś z zewnątrz, sam 

zaaranżowałem takie spotkanie, na tym spotkaniu była chęć uczestniczenia 
finansowego w zakupie tej straży pożarnej gdzieś instytucji zewnętrznych i 

to dobrze drodzy Państwo, ja dzisiaj cały czas powtarzam jak zbudować ten 
budżet na przyszły rok, jak wnieść te najbardziej potrzebne rzeczy mając 

gdzieś tam na uwadze ten samochód strażacki. Zaznaczył, że myślę, że 
gdzieś dopiero za jakieś dwa tygodnie będziemy mogli o tym w takich 

końcowych ramach porozmawiać.  Poinformował że, jeśli chodzi o pytanie 

dotyczące certyfikatu, to chcecie wiedzieć o tym czy i w jakich wielkościach 
będzie, mówię tu o finansach które mogłyby być skierowane do wykonawcy 

jako kary za niedostarczenie albo za niewywiązanie się z umowy w temacie 
budowy sali gimnastycznej, drodzy Państwo do momentu kiedy nie będziemy 

mieć wszystkich dokumentów do momentu kiedy nie będzie wyjaśniona cała 
sytuacja ja nie mogę powiedzieć o tych ewentualnych tutaj kosztach 

skierowanych w kierunku firmy która nam buduje tą salę. Nadmienił, że 
dopiero dojdzie do poważnych rozważań opartych na opiniach prawnych po 

zgłoszeniu już po rozliczeniu się wykonawcy z tych wszystkich 
wymaganych rzeczy, wymaganych dokumentów z Gminą Dobroń. Drodzy 

Państwo wówczas mogę Państwu przekazać i będę Państwu przekazywał, jak 
sytuacja wygląda dzisiaj nie możemy o tym w temacie końcowym rozmawiać. 

Także ta sprawa jeszcze jest rozwojowa, jedynie chciałem Wam przekazać 
informację, że wykonawca nie rozliczył się ze wszystkich dokumentów i 

myślę tutaj o certyfikacie na budynek pasywny w Chechle.  
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- Radny Dariusz Becht zapytał, czy dopuszczenie uczniów jest bezterminowe 
czy nie?  

 

- Wójt Gminy Dobroń Robert Jarzębak poinformował, że nie wiecie tego, ale 
przepisy budowlane mówią o tym że takie pozwolenie na użytkowanie w 

mojej opinii i w moim odczuciu nie może być wydane na jakiś czas, bo nie 
można jak gdyby uruchomić danego obiektu bez wykonania wszystkich 

potrzebnych do tego czynności i tutaj przykład, bez zamontowania poręczy, 
bez wykonania dróg przeciw pożarowych one muszą być tu i teraz a 

pozwolenie dostaje się na czas nieograniczony, bezterminowo, czyli raz na 
całe życie jeśli chodzi o budynki nie ma czegoś takiego że pozwolenie jest na 

określony czas, raz możemy użytkować ten budynek a za rok nie możemy 
tego budynku użytkować bo czegoś nam brakuje, to jest pozwolenie 

bezterminowe wydane raz takich pozwoleń jest kilka jeśli chodzi o sprawy 
przeciw pożarowe również to określa strażak i tutaj raz wydany taki 

dokument, stwierdza to że dzieci i osoby mogą tam się znajdować i możemy 
ten budynek używać bezterminowo. Certyfikat to jest odrębna sprawa. 

Certyfikat tak jak powiedziałem musi być wydany przez instytut w 

Niemczech, w tym momencie wykonawca czeka na wydanie tego certyfikatu.  
 

- Brak dalszej dyskusji. 
 

 
5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie 

Dobroń w roku szkolnym 2019/2020: 
 

- Wójt Gminy Dobroń Robert Jarzębak poinformował, że temat oświaty jest 
bardzo szeroki i zawiera kilka punktów w pierwszym punkcie określił bym to 

jako temat związany z technicznymi sprawami w szkołach, a w drugim 
punkcie chciałbym powiedzieć o czymś takim co jest związane z edukacją w 

tym temacie zawsze wypowiadali się dyrektorzy, byli zapraszani na 
sesję natomiast dzisiaj ja rozumiem że mamy sytuację polegającą na 

pandemii w związku z tym wziąłem to wszystko na swoje barki i spróbuję to 

wszystko Państwu w należyty sposób przekazać. Zaznaczył, że jeśli chodzi o 
pierwszy temat, temat techniczny tego co powinno się wydarzyć co powinno 

się znaleźć w naszych szkołach temat wyposażenia naszych szkół, więc 
drodzy Państwo sami widzicie, że te nasze szkoły są w takim stanie 

technicznym bardzo dobrym są po remontach, są po przeprowadzeniu 
termomodernizacji natomiast chciałbym zwrócić uwagę że Gmina Dobroń 

cały czas pozyskuje pieniądze zewnętrzne na wyposażenie chociażby 
pracowni w tych szkołach i tak co roku klasy które są przeznaczone na 

pracownie zostają odnawiane, coraz więcej mamy pomocy naukowych 
sprzętu, wizualnie i technicznie te sale gdzieś są na takim poziomie ja bym 

to określił poziomie, którego nie powinniśmy się wstydzić co roku dbamy o 
to aby właśnie te pieniądze zewnętrzne spływały do nas do tych szkół i w 

momencie kiedy mówiłem o tym co wydarzyło się między ostatnią a obecną 
sesją Rady Gminy w Dobroniu. Stwierdził, że w Szkole Podstawowej w 

Dobroniu mamy nowo wybudowaną wiatę i takie miejsce na kącik 
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przyrodniczy przed szkołą, gdzie znajdują się ławki i nowa roślinność. 
Chciałbym tylko dodać jeszcze o czym też już mówiłem, że skorzystaliśmy z 

kilku wniosków, jeśli chodzi o salę gimnastyczną w Chechle Drugim, są to 

wnioski na wyposażenie tej sali tam o ile liczę tych pieniędzy z trzech 
wniosków pozyskaliśmy około pomiędzy 200 a 300 tys. zł. Jak by można było 

porównywać tę szkołę w całym powiecie możemy powiedzieć o tym, 
że urządzenia są na miarę XXI wieku przeznaczone dla naszych uczniów. 

Drodzy Państwo nie zapominajmy o przedszkolu, gdzie Przedszkole w 
Chechle Drugim uzyskało dofinansowanie na doposażenie tego przedszkola. 

Drodzy Państwo nie przechodźmy koło tego obojętnie zobaczmy, ile rzeczy 
zostało wykonane przez Gminę Dobroń i ile rzeczy było w kierunku 

korzystania z środków zewnętrznych, a szukania gdzieś pieniędzy 
zewnętrznych w tym momencie mamy jeszcze wniosek złożony do 

Ministerstwa Edukacji chcemy pozyskać pieniądze z dodatkowej subwencji 
oświatowej jest to kwota powyżej 100 000 zł, a około 120 000 zł również na 

tą salę gimnastyczną w Chechle Drugim. Stwierdził, że mówię o Chechle, 
dlatego że to jest nowa sala i wpisuje się w ich kierunek wyposażania i w 

kierunek, który zostaje ogłoszony na nabór wniosków przez te instytucje. 

Ponadto zaznaczył, że w SP w Dobroniu uzyskała w tym roku również dotację 
w wysokości 50 tysięcy zł na ogródek dydaktyczny, projekt Eko-

pracowni oparty w jakimś stopniu na gminie na tym co się dzieje, jeśli chodzi 
o naszą przyrodę, oparty motywem na miejscu, które nazywa się "Duża 

woda". Poinformował, że szkoły na ten rok pozyskały środków zewnętrznych 
około pomiędzy 300 a 400 tys. zł i o tym by trzeba było mówić. Mamy jeszcze 

do wykonania, ale to już będzie po nowym roku, remont pracowni fizyczno-
chemicznej tutaj w SP w Dobroniu, na który pozyskaliśmy 20 000 zł z PGE z 

siedzibą w Bełchatowie za co bardzo dziękuję tym którzy mogli w jakiś sposób 
nas poprzeć i tak drodzy Państwo nasze szkoły rok po roku zostają 

wyposażane w tą bazę dydaktyczną, jeśli chodzi o kierunek kształcenia 
naszych dzieci o sytuację związaną chociażby z tym jak szkoły są 

zakwalifikowane, na jakim poziomi jeśli chodzi o wyniki 
egzaminów chociażby po klasach, nie mówię "chociażby" tylko "tylko" kiedy 

ósme klasy zdają egzaminy. Ponadto zwrócił uwagę na to, że nasze szkoły w 

latach ubiegłych ten poziom reprezentowały nawet poniżej średniej. Dzisiaj 
żadna ze szkół takiego poziomu nie uzyskuje i jest to poziom w staninie 

średniej albo powyżej średniej, a zależało mi bardzo na tym o czym 
rozmawiałem zawsze z Dyrektorami szkół żeby dyrektorzy przekazywali 

informacje swoim nauczycielom w związku z tym uważam, że jeśli chodzi o 
sferę edukacyjną to nasze szkoły są na takim dobrym poziomie i należy też 

o tym drodzy Państwo mówić i dziękować Dyrektorom, dziękować 
nauczycielom ale również prosić o współpracę rodziców w tym zakresie bo 

bez współpracy rodziców tutaj wiele nie możemy osiągnąć. Zaznaczył, że 
praca w szkołach jest kilku elementowa, ale praca jak gdyby na kilku 

poziomach, praca na poziomie Państwa Radnych i tutaj Urzędu Gminy w 
Dobroniu, jak mówimy o Urzędzie Gminy w Dobroniu to dziękuje bardzo 

za pracę w kierunku szkół wszystkim pracownikom, Wam Państwu Radnym 
dziękuję również za zawsze otwarte zielone światło w tym zakresie wiem że 

robicie bardzo wiele i bardzo dużo naprawdę efekty takie dodatnie, wymierne 
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gdzie możemy się chwalić naszymi szkołami porównując je z innymi 
gminami. Zaznaczył, że nie będę mówił o innych gminach, myślę, ale możecie 

Państwo sami na to zwrócić uwagę na to zwracają również rodzice, dzisiaj 

miałem taką informację w szkole Podstawowej w Chechle Drugim, że rodzice 
są zachwyceni efektem zewnętrznym, ale nie są zadowoleni z tego, że nie 

mogą zobaczyć jak ta sala i ten obiekt nowy w Chechle jest 
zagospodarowany, wyposażony i zbudowany. Nie mogą tego zrobić z prostej 

przyczyny albo z bardzo trudnej przyczyny, ponieważ mamy pandemię i nie 
chcemy, aby to otwarcie było w czasie tej pandemii, chcemy dbać o 

bezpieczeństwo rodziców i dzieci zrobimy to po ustaniu pandemii albo w 
chwili, kiedy ta ilość zachorowań racjonalnie zmaleje. Państwo Radni 

zobaczycie, bo dzisiaj nie jesteście w stanie powiedzieć ani wyrazić swoich 
opinii i uczuć na ten temat byliśmy tam drodzy Państwo i wizytowaliśmy 

kilkakrotnie tą salę, ta sala i ten obiekt, tak dużo o tym mówimy dlatego że 
ten obiekt jest, jak gdyby trudnym obiektem. Jeśli chodzi o budowę tego 

obiektu takie opinie jak się buduje w budownictwie aktywnym, mogą takie 
opinie wydać gminy, które takie obiekty zbudowały, a takie gminy można 

policzyć na palcach jednej ręki, w tym momencie my odważyliśmy się na 

budowę   takiego obiektu w takiej technologii, dzisiaj nie mniej nie więcej 
możemy powiedzieć o tym, że obiekt służy już nauczycielom, 

uczniom rodzicom i będzie służył na lata całej społeczności tutaj w 
Chechle Drugim. Można tutaj mówić o satysfakcji z wybudowania tej sali a u 

podstaw są problemy, o których wiecie, problemy związane z odejściem 
poprzedniego wykonawcy z placu budowy.  Stwierdził, że zwrócę uwagę na 

to że nie czekaliśmy długo na rozpoczęcie prac polegających na dokończeniu 
budowy sali gimnastycznej, pomimo problemów, które mieliśmy z 

poprzednim wykonawcom, te prace zostały rozpoczęte bardzo szybko 
ponieważ one były rozpoczęte właśnie o ile pamiętam w roku 2018, następna 

umowa została podpisana w listopadzie 2018 roku, a okres w którym, te 
prace na tej budowie spowolniły to okres w którym trzeba było wykonać 

inwentaryzację rozliczyć się z poprzednim wykonawcom i wykonać szereg 
czynności związanych z ogłoszeniem przetargu na dokończenie tej sali i te 

przetargi były bodaj dwukrotnie albo nawet trzykrotnie ogłaszane w tym 

kierunku. Natomiast poradziliśmy sobie w okresie czasowym myślę bardzo 
dobrze, gdzie inne gminy albo sygnały mamy gdzieś z zewnątrz takie, że to 

była duża i dobra praca wykonana przede wszystkim przez pracowników 
naszego urzędu za co bardzo dziękuję. Ponadto żaden z pracowników nie 

mówił o tym że nie stracił nadziei jeśli chodzi o dokończenie budowy tej 
sali, a dzisiaj drodzy Państwo nikt już nam nie zabierze jednego, nikt nam 

nie zabierze tego, że mamy tą salę i nikt nam nie zabierze tego, że w tej sali 
będą mogły uczyć się dzieci w chwili obecnej jeszcze przekażę taką 

informację o tym, że nauczyciele są zachwyceni tym, że mogą właśnie 
pracować mając w ręku taką bazę naukowo sportową albo dydaktyczno-

sportową, można się nią chwalić, jest im łatwiej jeśli chodzi o naukę o 
kształcenie tych uczniów, którzy tam się znajdują i mam nadzieję że dzięki 

temu sprawność naszych dzieci się poprawi a być może kiedyś będziemy 
mieli jakiegoś olimpijczyka albo kogoś kto będzie reprezentował nasze 

państwo ale będzie mówił o tym, że wywodzi się z tej szkoły z takiej gminy 
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drodzy Państwo zawsze o tym mówiłem, że zależy mi na tym aby nasze dzieci 
miały w swoim orężu dobre podstawy wykształcenia o czym zawsze z 

Państwem rozmawiam i zawsze rozmawiam z dyrektorami poszczególnych 

szkół. Poinformował, że jeśli mówimy o rozwoju technicznym to już mówiłem 
na komisjach ale jeszcze chciałbym powtórzyć o tym, że będziemy składać 

wniosek na budowę sali gimnastycznej w Mogilnie Dużym, a ta sala 
gimnastyczna będzie mniejsza niż w Chechle Drugim, dlatego że będzie tylko 

i wyłącznie salą gimnastyczną z zapleczami sportowymi tam nie będzie 
miejsca na tworzenie i dołączenie przedszkola przedszkole jednooddziałowe 

w tej szkole, w tym budynku szkoły już jest i myślę że na tym terenie 
wystarczy miejsc w przedszkolu, aby umieszczać dzieci właśnie z tych 

sołectw w przedszkolu. Zaznaczył, że ww. sala będzie mniejsza, jeśli mówimy 
o kosztach to koszty tej sali będą na poziomie 8 - 9 mln zł, mam nadzieję, 

że po przetargu to będzie mniej. Dzisiaj o tym nie mogę powiedzieć, dopiero 
wtedy Państwu przekażę, jak ogłosimy przetarg i ten przetarg otworzymy. 

Ww. sala będzie również w technologii pasywnej, ale nie będzie obarczona 
taką ilością dokumentacji, którą wykonawca będzie musiał przedłożyć po 

wybudowaniu tej sali. Poinformował, że chce aby ta szkoła była wyposażona 

w przydomową oczyszczalnię ścieków, aby na tym terenie już iść w kierunku 
nie opróżniania zbiornika, który jest w tej szkole na ścieki więc przyniesie to 

w jakimś stopniu dodatkowe korzyści finansowe, a pozwoli na oszczędność 
w utrzymaniu budynku i na nakierowanie oszczędności w kierunku naszego 

budżetu, to jest w tym momencie taki priorytet jeżeli chodzi o szkoły i po 
wykonaniu tych czynności będziemy mogli mówić o tym że mamy wszystkie 

nasze szkoły wyposażone w obiekty sportowe w obiekty które powinny 
znajdować się w każdej szkole jeśli mówimy o rozbudowie o takiej 

przyszłości. Ponadto w kwestii naszej bazy, chociażby bazy przedszkolnej 
więc tutaj drodzy Państwo po pozyskaniu, po kupnie tego budynku od 

Gminnej Spółdzielni w Dobroniu będziemy mogli Dobrońskie Centrum Kultury 
przenieść do pomieszczeń znajdujących się  tym budynku, a być może po 

uzyskaniu dofinansowania będziemy mogli przenieść Dobrońskie Centrum 
Kultury do nowo wybudowanego Centrum Kultury w Dobroniu którym mam 

nadzieję i mam taki plan od którego nie odstąpię, będzie znajdował się 

właśnie na terenie który zajmuje teraz GS. Poinformował, że w tym 
momencie zostają nam uwolnione pomieszczenia które zajmuje Dobrońskie 

Centrum Kultury, w których będzie można tworzyć przedszkola a być może i 
żłobki bo o żłobkach musimy mówić dosyć odważnie żłobki na naszym terenie 

są konieczne i potrzebne, mamy takie wnioski od rodziców chociażby w chwili 
kiedy działalność naszego żłobka została zawieszona żłobka, który znajdował 

się przy ulicy Sienkiewicza, mieliśmy dwa żłobki, drugi również zawiesił 
działalność i w tym okresie pojawiło się mnóstwo wniosków i pytań pytania 

brzmiały "Panie Wójcie kiedy będzie uruchomiony żłobek gminny?" Wobec 
powyższego drodzy Państwo, ja i Państwo Radni są zobligowani do tego aby 

na naszym terenie budować to co jest potrzebne dla mieszkańców, w związku 
z tym będziemy musieli myśleć o wydaniu niestety wydaniu, mówię 

"niestety" ale musimy myśleć o wydaniu jakichś pieniędzy w kierunku 
właśnie tworzenia żłobków, myślimy tutaj o wydawaniu pieniędzy drodzy 

Państwo ale z drugiej strony chciałbym aby te pieniądze w jakimś 
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stopniu zostały zbilansowane poprzez tworzenie nowych zakładów pracy, w 
tym punkcie chciałbym powiedzieć że będziemy dyskutować kilka punktów 

dalej na sesji na temat planu zagospodarowania przestrzennego i jak gdyby 

będziemy mówić o pomysłach na przyszłość, które tam mogłyby się 
zrealizować i przynosić nam dodatkowe i wymierne efekty finansowe w 

postaci odbicia i zwiększenia tych środków finansowych w naszym budżecie. 
Stwierdził, że jeśli mówimy o szkołach to chciałbym podziękować wszystkim 

Dyrektorom i nauczycielom, dzisiaj jest okres bardzo trudny, bardzo taki 
obarczony nawet i stresem, a szkoły pracują w chwili kiedy mamy pandemię, 

kiedy mamy dużą chorobę część klas jest kształcona poprzez zdalne 
nauczanie, my tutaj jako gmina wystąpiliśmy do Ministerstwa Edukacji o 

przekazanie komputerów dla naszych uczniów ale i w części być może dla 
naszych nauczycieli chcieliśmy zwiększyć możliwości w których nasze dzieci 

będą mogły bez problemu mieć bazę informatyczną która jest niezwykle 
potrzebna do tego aby uczestniczyć w zajęciach lekcyjnych i tak drodzy 

Państwo u podstaw mieliśmy w zamyśle zakup za środki kierowane z 
Ministerstwa Edukacji 12 komputerów ale tak na dobrą sprawę pisaliśmy 

kilka wniosków, tych komputerów zostało zakupionych aż 42 sztuki i tutaj 

podziękowanie dla Pani Inspektor Marty Maciszewskiej, która naprawdę 
dbając o to dosyć mocno i jak gdyby pisząc wnioski do Ministerstwa dzięki 

temu otrzymaliśmy aż 42 komputery. Stwierdził, że 42 komputery to jeszcze 
nie jest to czego oczekiwaliby rodzice, ale ten priorytet dla dzieci, które 

których rodzice nie mogą finansować zakupów komputerów, te komputery 
zostały im przekazane i dzieci mogły się uczyć i uczestniczyć w zajęciach 

szkolnych. W materiałach drodzy Państwo macie wyniki w poszczególnych 
szkołach, wyniki egzaminów po 8 klasie, wyniki z egzaminów w danym 

przedmiocie, drodzy Państwo myślę, że warto zwrócić uwagę na średnią 
uzyskiwaną w województwie, w powiecie, kraju nawet drodzy Państwo z 

wyników jakie osiągnęły nasi uczniowie w poszczególnych przedmiotach. 
Wszystkie nasze wyniki są powyżej średniej, średniej powiatowej średniej 

wojewódzkiej i średniej krajowej, średnia krajowa jest na poziomie 
czterdziestu kilku procent, a my wszystkie wyniki mamy powyżej 50%, a 

nawet powyżej 60%. Stwierdził, że chcę zwrócić na to uwagę, że nasze szkoły 

i nasze dzieci są kształtowane, nauczane na poziomie naprawdę 
zadowalającym, jeśli porównujemy wyniki nawet krajowe, to możemy mówić 

o tym, że i możemy się tym pochwalić, że mamy dobrze wyedukowane dzieci. 
Stwierdził, że dziękuję Paniom Dyrektor po kolei z osobna, myślę o 

wszystkich naszych szkołach, dziękujemy wszystkim dziękuję wszystkim 
którzy do tego, jak gdyby, którzy mieli w tym i widzą w tym swoją pracę a 

tak naprawdę to są wszyscy nauczyciele i całokształt, który się znajduje w 
szkołach nam podległych, szkołach podległych właśnie Gminie Dobroń. 

Poinformował, że wie czy jeszcze mógłbym tutaj więcej coś dodać pominąłem 
jeszcze chyba temat, w tym roku mamy ogłosiliśmy przetarg na dowóz dzieci 

do naszych szkół i ta kwota która została nam w przetargu przedstawiona 
przez nowego wykonawcę o ile pamiętam o 100 tys. zł mniejsza niż to było 

w tamtym roku, także nie wiem czy możemy mówić o oszczędnościach 
ale jest to kwota mniejsza niż w latach ubiegłych, natomiast nie jest 

spowodowana pandemią, ponieważ ilość wozokilometrów się nie zmniejszyła, 
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tylko stawka za wozokilometr a po tym jeszcze kilka takich 
czynności wykonaliśmy które pozwoliły na dopasowanie tych naszych 

tras dowozowych naszych dzieci do sytuacji takiej obecnej i do stanu 

rzeczywistego. Stwierdził, że dziękuję za wysłuchanie mnie i myślę, że jeśli 
nie całość to jakaś część informacji, które znajdują swoje odzwierciedlenie w 

szkołach.  
 

- Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Dobroń w roku 
szkolnym 2019/2020 stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 
-  Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Zdrowia i Sportu H. Gracka 

odczytała pozytywną opinie nr 16/38/2020 Komisji w sprawie w/w informacji. 
Opinia stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. Zaznaczyła, że na 

str. 6 w/w informacji naniesiona ostała korekta, która została radnym 

przesłana.  

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusję. 

- Radny Dariusz Becht stwierdził, że bardzo dobrze, że gmina buduje sale, 

jak Pan Wójt sam wspomniał była to bardzo trudna realizacja, tak naprawdę 
ta realizacja nie jest zakończona natomiast chciałbym zaznaczyć, że gmina 

to nie tylko szkoły, ale to również drogi, chodniki, oświetlenie, straże i wiele 
innych aspektów. Troszeczkę z przerażeniem słucham, że jest już zgoda Rady 

na budowę następnej sali gimnastycznej w Mogilnie Dużym. Zaznaczył, że 
uważam, iż takiej zgody jeszcze nie ma. Zaznaczył, że 9 mln ma wstępnie 

kosztować ta nowa sala gimnastyczna w Mogilnie, plus oczyszczalnia ścieków 
i to są koszty tylko założenia wstępne założenia wstępne w Chechle też były 

całkowicie inne, a finalny produkt jest całkowicie inny. Wydatki uważam, że 
powinny być zrównoważone, nie zapominajmy, że szkoła, sala gimnastyczna 

w Chechle powstała ogromnym wysiłkiem zadłużenia gminy na 12 mln i 

wkrótce zaczną się poważne spłaty tego długu. Nie takie jak dotychczas były, 
że po parę set tysięcy więc, co zaciąganie następnych wielkich kredytów? 

Następna sprawa, jeżeli chodzi o sale gimnastyczne. Zaznaczył, że w tej 
chwili nie funkcjonują dwa żłobki w naszej gminie, które zawiesiły 

działalność, jeden z powodu COVID-19 a drugi bez podania przyczyn jak 
mamy to w informacji zawiesił działalność od 1 stycznia 2020 r. do 1 stycznia 

2021 r., czyli dwa żłobki nie funkcjonują, czy gmina nie powinna iść bardziej 
w budowę właśnie żłobków niż sali gimnastycznej, ponieważ w tej chwili 

właśnie dwa takie ośrodki przestały funkcjonować w naszej gminie. Koszty 
jakie ponosimy z tytułu dzieci, które trzeba pokryć te koszty, też nie są małe 

w gminie 10 mln wydane na utrzymanie szkół, to są ogromne kwoty, więc 
dla mnie osobiście budowa tej, kiedy musimy zaoszczędzić jeszcze 6 mln jak 

Pan sam dzisiaj powiedział. Zaznaczył, że kwota 6 mln musimy uciąć z 
budżetu budowa następnej sali za 9 mln, no szanowni Radni tu naprawdę 

trzeba to przemyśleć. 

- Radny Andrzej Pułanecki stwierdził, że też chciałbym poprzeć tutaj Pana 
Darka Bechta, bo nawet na ostatniej naszej Komisji rozmawialiśmy czy jakiś 
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projekt tej sali jest czy nie bo to jeszcze nie wiadomo co ma być budowane 
w systemie "Zaprojektuj i zbuduj" z tego co pamiętam. Zaznaczył, że nie 

skończyliśmy jeszcze jednej sali w Chechle, nie jest rozliczona, nie wiadomo, 

nie daj Boże byśmy musieli wracać całe koszty, bo nie dostaniemy dotacji, 
bo nie będzie dotacji, zadałem wcześniej pytanie, ile już zarobiliśmy na tej 

sali i nie padła ta odpowiedź. Zapytał od kiedy ten Pan płaci już te 53 tys. zł 
dziennie? Pan Wójt mówił, że kupujemy jakieś tam do rzucania piłek nie ma 

problemu a później, jeśli chodzi o jakieś tam 200 tys. zł na straże już jest 
problem, też trzeba się zastanowić co jest ważniejsze czy bezpieczeństwo, 

czy rzucanie piłek. Pokreślił, że Ja sam wiem, że nie raz wchodziłem w dym 
ratując ludzi i nie miałem zabezpieczonych różnych rzeczy musimy się 

zastanowić grubo nad ta salą i nad całym naszym budżetem, nad tym 

wszystkim.  

- Radna Urszula Siwek stwierdziła, że w każdym gospodarstwie nie 

gromadzimy pieniędzy i kiedy mamy je uskładane, rozpoczynamy inwestycje 
tutaj bardzo chylę czoła, bo to są odważne decyzje Pana Wójta i jeśli jest 

sukces to wtedy wszyscy się cieszymy jednak do decyzji jest właściwie jedna 
osoba i jeśli nie będziemy popierać odważnych decyzji no to tak naprawdę 

nie będziemy rozwijać gminy. Na pewno należy zastanawiać się nad 
wyborem, ale kiedy mamy dotację no myślę, że należy z tego korzystać i 

naprawdę chylę czoła tutaj przed Panem Wójtem, jeszcze raz powiem, należy 
się zastanawiać, ale to jest bardzo dobrze, że mamy takiego Pana Wójta, 

który idzie do przodu. 

- Radna Hanna Gracka zaznaczyła, że oświata, kultura to są dwie bardzo 
ważne sprawy, które realizowane są w społeczeństwie i dla społeczeństwa 

bez tego byśmy nie istnieli, nie istniałby rozwój naszego państwa, nie 
istnielibyśmy my dzisiaj i w przyszłości. Pamiętamy sytuację jaką zastaliśmy 

10 lat temu, jak wyglądały nasze szkoły, Szkoła imienia Wajsówny w Chechle 

Drugim nie posiadała nawet sali gimnastycznej, dzieci były stłoczone, w tej 
chwili wszystkie szkoły są doposażone, nowoczesne mają bardzo dużo 

uczestników w różnego rodzaju kółkach zainteresowań co przełożyło się na 
wyniki egzaminów zewnętrznych ja zawsze będę popierała Pana Wójta 

ponieważ jego odważne decyzje, spowodowały rozwój naszej gminy i 
wytykanie, że tak powiem bardzo przepraszam urządzenia do rzucania piłek 

to Państwo sobie chyba nie zdajecie sprawy z tego że to są pieniądze, które 
są pozyskane właśnie z dotacji na takie cele, na cele wyposażenia te 

pieniądze to są pieniądze tzw. "znaczone" które po prostu na ten cel możemy 
tylko wykorzystać, tych pieniędzy nie możemy wykorzystać na drogi które 

oczywiście trzeba łatać, na wyposażenie strażaków których również trzeba 
wyposażać bo to jest nasze bezpieczeństwo po prostu widzę prawidłową 

gospodarkę w naszej gminie czyli rozwój, gospodarkę ukierunkowaną na 

rozwój różnych dziedzin życia naszej gminy i to wszystko. 

- Wójt Gminy Dobroń Robert Jarzębak stwierdził, że wrócę do wszystkich 

inwestycji, które gdzieś w 2018 roku przeprowadzaliśmy bez podjęcia takich 
trudnych i obarczonych stresem albo ryzykiem kierunków nie bylibyśmy w 
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tym miejscu, w którym jesteśmy, drodzy Państwo ja odbiegnę od szkół i 
powiem o tym, zadam Państwu takie pytanie, Czy przyjemnie Wam jest 

patrzeć teraz na Urząd Gminy w Dobroniu? Czy przyjemnie Wam jest patrzeć 

na budynek obok Gminy Dobroń? Czy przyjemnie Wam patrzeć na Szkołę 
Podstawową w Dobroniu? Czy przyjemnie Wam Patrzeć na Szkołę 

Podstawową w Chechle? czy w Mogilnie? a jak pomyślę o Chechle to myślę o 
tym że były wnioski nawet z Rady że mamy zapleśniałe ściany w tych 

szkołach zadajcie sobie pytanie bo również wtedy mogliśmy 
powiedzieć dobrze to damy pieniądze w kierunku, nie wiem w kierunku 

innych tematów w kierunku innych dziedzin które są w naszej gminie ale 
zostalibyśmy z tym tematem na lata dzisiaj moi Państwo należy o tym mówić 

zwracać na to uwagę że my pieniądze dostaliśmy z dofinansowania były to 
pieniądze i był to czas w którym należało podjąć takie decyzje takie twarde. 

Dzisiaj ja pamiętam jakie były głosy Radnych, które mówiły co będzie jak się 
nam nie uda. Zaznaczył, że to gmina ogromną ilość pieniędzy pozyskała w 

tym zakresie. Jeśli mówimy o sali gimnastycznej w tym zakresie to ten temat 
też się dobrze skończy. Jest obarczony oczywiście pracą, stresem, pytaniami, 

ale już Drodzy Państwo z 10 400 tys. zł tyle nas kosztowała ta sala dostaliśmy 

4 384 tys. zł, a czekamy na 1 480 tys. zł razem będzie to prawie 6 mln zł. 
Drodzy Państwo, pieniądze które wydaliśmy na budowę sali w Chechle, to 

będą na poziomie 3 - 4 mln złotych. Zadajcie sobie pytanie jaki obiekt w 
dzisiejszym czasie, a nawet w tamtym czasie można było wybudować za 3 

mln zł, ponieważ ja pamiętam, kiedy to zastanawialiśmy się nad salą taką 
pompowaną, nad salą, która by miała być w systemie takim balonowym i ona 

kosztowała ponad 2 mln, a nawet 3 mln zł dzisiaj mamy nie tylko salę, ale i 
oddziały przedszkolne. Jest więcej niż chcieliśmy. Na samym początku lub w 

którymś momencie zadawałem sobie owszem pytanie czy nie chcemy zbyt 
wiele, ale wszystko dobrze się skończyło drodzy Państwo. Tak jak mówię to 

jest poziom 3 - 4 mln zł za taki duży obiekt, który będzie istniał na lata i 
teraz można sobie dyskutować czy sala gimnastyczna jest potrzebna w 

Mogilnie? Zaznaczył, że uważa, iż jest potrzebna, ponieważ tam jest szkoła, 
bo tam są dzieci i drodzy Państwo, my musimy i mamy obowiązek dbać o 

nasze dzieci, które kiedyś w przyszłości, dzisiaj nie będziemy tego widzieć, 

ale za na poziomie lat, nie wiem, ten czas, kiedy te dzieci podejmą 
samodzielną pracę, jeśli będą miały duże wykształcenie będą więcej 

zarabiać, ponieważ będą miały wiadomości. Zaznaczył, że jeśli będą dużo 
zarabiać to za kilka lat może mnie tutaj nie będzie, Państwa nie będzie, 

będzie ktoś inny i będzie mógł mówić o tym czy mamy dzieci wykształcone, 
zajmujące miejsca dyrektorskie itp. i mam nadzieję że będą to osoby światłe 

i mądre i wykształcone bardzo mi zależy na wykształceniu właśnie i nie 
można tego zaniedbać. Z drugiej strony musimy dbać o bezpieczeństwo i 

zaopatrujemy straże i ja nie bez kozery powiedziałem, że na 
spotkaniach chociażby w Państwowej Straży Pożarnej Pabianicach zawsze 

mówi się o Gminie Dobroń, która dba o straże i wskazuje się na to przez 
pryzmat finansów i tutaj rozumiem rozgoryczenie i taką chęć pozyskania 

wiadomości Pana Radnego, który również dba o to, aby nowy samochód 
strażacki pojawił się w OSP w Markówce. Zaznaczył, że wobec powyższego 

rozumiem, natomiast życie czasami nie daje odpowiedzi na już trzeba po 
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prostu poczekać, trzeba do niektórych spraw się przygotować, jesteście 
następni w kolejce tak mi się wydaje myślę że wszystkie straże nasze 

będziemy po kolei w lepszy i najnowszy sprzęt, ale porównując chociażby 

gminy obok, to drodzy Państwo my jako gmina wyposażamy naprawdę w 
sposób należyty te nasze straże ale mówimy teraz o jak gdyby o kierunku 

kształcenia i kierunku szkół i bazy dydaktycznej itd. Zaznaczył, że jeszcze 
raz podkreślam, certyfikat musi być wydany, certyfikat Gmina Dobroń musi 

go otrzymać, ponieważ w umowie z wykonawcą taki jest zapis. Kiedy to 
będzie? mam nadzieję, że niebawem. Stwierdził, że w momencie, kiedy 

wykonawca poprzedni zszedł z budowy, zadawaliście sobie pytanie, kiedy 
rozpocznie się dalsza budowa tej sali i czy w ogóle ona dojdzie do skutku. 

Były sygnały, żeby mury przykryć, bo mury za chwilę będą niszczeć. 
Poinformował, że czekaliśmy całego roku było to kilka miesięcy, 

rozpoczęliśmy następny etap budowy. Etap budowy który się zakończył, 
dzisiaj mamy tą salę, pamiętajcie o tym, że na salę gimnastyczną w 

Chechle czekano ponad 30 lat tak mi mówią mieszkańcy i mowa o tym czy 
należy się zastanowić nad polepszaniem bazy dydaktycznej w szkołach albo 

nad tym czy należy budować następną salę w Mogilnie to chciałbym Państwu 

dzisiaj przekazać taką informację. Wy i Gmina Dobroń już drugiej takiej 
szansy nie dostanie, jeśli chodzi o dofinansowanie na Szkołę Podstawową w 

Mogilnie Dużym. Zaznaczył, że środki unijne się kończą, będzie następny 
okres programowania za kilka lat. Jeśli dzisiaj nie podejmiemy takiej decyzji i 

takiego wyzwania niestety będziemy borykać się z problemem właśnie sali 
gimnastycznej w Mogilnie Dużym przez następne kilka lat, może to być 5 

albo 6 lat, nie wiem trudno mi powiedzieć, nie chcę tutaj nikogo 
kierunkować w sposób taki, aby miał negatywne odczucie i powodować 

obawy związane z tym tematem. Zaznaczył, że nie wiem, może być tak że 
na straże pieniądze będą co roku, ale na salę gimnastyczną już tych pieniędzy 

nie będzie. Dzisiaj poprzez wyrażenie zgody w Łódzkim Obszarze 
Metropolitarnym wyrażenie zgody wszystkich uczestników, a mam zgodę 

Wójtów, Burmistrzów, Prezydentów, którzy zasiadają w zarządzie Łódzkiego 
Obszaru Metropolitarnego, którzy są członkami ŁOM. Poinformował, że to my 

dostajemy pieniądze na budowę sali gimnastycznej w Mogilnie. Stwierdził, że 

muszę Wam powiedzieć, że moje starania w tym kierunku były bardzo duże, 
rozmawiałem z Wójtami, rozmawiałem z Burmistrzami, bo chętnych na te 

pieniądze było kilka gmin, drodzy Państwo i te pieniądze chętnie inne gminy 
chciały pozyskać. Poinformował, że musielibyśmy około pół miliona albo 

więcej wydać pieniędzy na wyposażenie. Dziś nikt nie mówi o tym, dziękuję 
tym którzy zwracali na to uwagę, którzy mieli otwarte oczy i otwarte umysły 

w tym kierunku, aby wyposażyć tą salę, to nie przyszło znikąd drodzy 
Państwo te pieniądze nie były znikąd i nie były na półce w sklepie, gdzie 

można podejść i wziąć pieniądze na prowadzenie chociażby 1 mln zł na 
prowadzenie przedszkola drodzy Państwo. Nie wiem, czy wy to widzicie i 

zdajecie sobie sprawę, bo ja wiem, że nie uczestniczycie w tych wszystkich 
negocjacjach nie uczestniczycie w tym co ewentualnie w tym co się pojawia 

coś z czego można pieniądze wydobyć nie uczestniczycie w tym, że trzeba 
dopytać o te pieniądze, to jest moja rola. Zaznaczył, że zależy mi na 

szkołach, zależy mi na strażach, drogach i chodnikach. Ponadto chcę abyśmy 
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mogli stawać w jakichś konkurencjach porównywania wszystkich gmin, a tak 
się wydarza. Zaznaczył, że nie można zapomnieć o tym, że byliśmy 

dwukrotnie nominowani do najlepszej gminy w Polsce. Stwierdził, że możecie 

powiedzieć o tym, że to tylko sfera medialna, ale drodzy Państwo to też jest 
bardzo ważne dzięki temu przedsiębiorcy widzą i znają naszą gminę i 

obserwują i chcą w takiej gminie inwestować. W takiej gminie chcą mieszkać 
ludzie i stąd widzicie, że rozwijamy się w należyty sposób. Zaznaczył, że 

również ma obawy przed każda inwestycją. Zaznaczył, że czasami jeden błąd 
niweczy wszystko co się do tej pory działo wydarzyło i te wszystkie starania 

i prace, które zostały podjęte na naszym terenie, ale nie można myśleć w 
sposób. Stwierdził, że jeśli popełni jakiś błąd i nie będę ryzykował albo nie 

będę starał się o to, aby tą gminę w jakiś sposób polepszać, aby się tu coś 
nowego działo. Zaznaczył, że pozwoli sobie na wycieczki do tyłu i powiem o 

tym, że nie mieliśmy Zespołu Pieśni i Tańca. Nie mieliśmy grupy tanecznej 
HIP-Hopu, teatru i wielu innych rzeczy, którymi możemy się teraz w jakimś 

stopniu szczycić to jest wasza zasługa drodzy Państwo Radni, ponieważ wy 
też mieliście argumenty różnego typu te argumenty brałem pod uwagę. 

Zaznaczył, że były to argumenty które były dużą podpowiedzią dla mnie i za 

co Wam dziękuję, możemy się sprzeczać w temacie czy rozwijać gminę. 
Poinformował, że pieniądze będą dzielone musimy dzielić te pieniądze, bo na 

wszystko nas nie stać, ale nie możemy się obrażać i nie możemy mówić o 
tym, że w tym momencie nie dostałem na jakąś część inwestycji czy na jakąś 

rzecz pieniędzy to się obrażę na cały świat. Zaznaczył, że my pamiętamy o 
tych wszystkich rzeczach i będziemy to wszystko realizować to musi być 

czasami rozciągnięte w czasie, to nie prawda, że mamy gminę mocno 
zadłużoną oczywiście musieliśmy się wesprzeć pieniędzmi zewnętrznymi, 

żeby rozpocząć nasze działania, ale te pieniądze z powrotem do nas wracają 
i wrócą drodzy Państwo, a wszystkie gminy są w Polsce w jakiś sposób 

zadłużone. Stwierdził, że gdybyśmy chcieli składać pieniądze i potem 
przystępować do realizacji, to co zrobiliśmy w 2018 roku mogłoby być 

zrealizowane po 15 albo nawet po dłuższym okresie czasu oszczędzania 
pieniędzy w budżecie. Stwierdził, że was by nie było i mnie by nie było, 

gwarantuję wam. Dzisiaj musimy podejmować takie ryzyko, będę czasami z 

Wami się spierał, ale wszystko to po to, aby coś dobrego działo się w Gminie 
Dobroń, proszę o te podpowiedz, czasami takie odpowiedzi, które nie są mi 

wygodne ani Wam, ale proszę o podpowiedzi, idźmy już we wspólnie 
określonym kierunku, bądźmy razem i cieszmy się gdzieś tam na samym 

końcu. Poinformował, że w chwili, kiedy podejmuje się ryzyko, część ludzi 
mówi o takich osobach, które podejmują ryzyko, że to jest wariactwo, że 

ktoś jest wariatem, ale w momencie zrealizowania tych wszystkich 
rzeczy ktoś powie "no ale ten ktoś był niezłym fenomenem". Zaznaczył, że 

bez ryzyka, bez podejmowania decyzji obarczonych właśnie ryzykiem nic nie 
zrobimy, ale decyzji które są mądre i poparte różnymi argumentami. 

Stwierdził, że wszystkie argumenty Państwa będę brał pod uwagę. Naprawdę 
wszystkie argumenty i będę liczył na Waszą pomoc w wielu sprawach, 

rozgadałem się dzisiaj w temacie szkół, ale tymi szkołami na naszym terenie 
powinniśmy się chwalić i powinniśmy być dumni. Mówię powinniśmy, nie 

myślę tylko o sobie, ale myślę również o tym, że zasługa jest Państwa. 
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Stwierdził, że Pani Radna Grącka powiedziała, że w 2010 roku, po pierwszej 
wizycie w szkole doznaliśmy małego szoku, ile trzeba zrobić w naszych 

szkołach i pamiętam słowa właśnie Pani Radnej: "Panie Wójcie, to duże Pana 

wyzwanie. Jak Pan to zrobi nie wiem, ale dużo pracy przed 
Panem". Zaznaczył, że dzisiaj po 10 latach możemy powiedzieć, że warto 

było pracować. I jeszcze jedno, dostaję sygnały od rodziców, dostaję sygnały 
od mieszkańców, chociażby wczoraj telefon na temat drogi na Wymysłowie-

Piaski, gdzie dzwoni mieszkaniec i mówi proszę podziękować Pana 
pracownikom raz za to, że miło się z nimi rozmawiało, a dwa, że w 

profesjonalny sposób zrobili daną drogę. Zaznaczył, że takich ludzi jest 
bardzo wiele, pewno słyszycie i takie opinie, ale i też opinie, które są 

nieprzychylne, ale to są opinie nad przyszłością co jeszcze trzeba zrobić, bo 
zawsze będą tutaj chęci budowania czegoś nowego, będą nowe pomysły i z 

tymi pomysłami mieszkańców, musimy się drodzy Państwo bardzo liczyć. 
Mógłbym jeszcze tu bardzo dużo powiedzieć, natomiast podziękuje Wam za 

wasze zaangażowanie podziękuje wam za Wasze obawy, podziękuje Wam za 
to, że mówicie o nich, ale to jest motor napędowy i paliwo na to, żeby w jakiś 

sposób starać się rozwijać tą gminę. Jesteśmy mądrymi ludźmi, mądrą 

Radą. Stwierdził, że ze wszystkimi problemami sobie damy radę, takie 
problemy będą istniały, jeśli chodzi o budowy inwestycje, one będą się 

pojawiały, ale my jesteśmy tu po to, aby rozwiązywać wszelkie sprawy i po 

prostu pracować.  

- Radny Andrzej Pułanecki stwierdził, że chciałem się tutaj nieci 

usprawiedliwić nie to, żeby mnie ktoś źle odebrał, że jesteśmy przeciwko 
budowie tej sali tylko chodzi o priorytety jakie są, bo wiadomo, że musimy 

inwestować w młodzież, też mam małe dziewczynki i wiem, że trzeba 
inwestować w naukę, sport we wszystko, tylko po kolei wszystko nie tak że 

wszystko na jedną kartę kładziemy i tylko szkoły, szkoły, szkoły i jakiś sport 

albo coś, wszystko musimy powolutku. 

- Brak dalszej dyskusji.  

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel stwierdził, że Rada 
Gminy przyjęła informacje o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie 

Dobroń w roku szkolnym 2019/2020. 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla części sołectwa Dobroń Mały w gminie Dobroń: 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak poinformował, że na ostatniej sesji 
głosowaliśmy studium tego obszaru, natomiast na tą sesję potrzebna i po to 

by zrealizować i skończyć ten kierunek określania naszej przestrzeni w 
Gminie Dobroń, mówię o gruntach. Zaznaczył, że chcemy na tym terenie 

stworzyć takie grunty przemysłowe i aby to zrobić musimy podjąć uchwałę 
do przystąpienia do sporządzenia planu zagospodarowania przestrzennego 
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na tamtym terenie, myślę, że to jest teren, gdzie w przyszłości będziemy z 
niego czerpać korzyści finansowe i będzie to ta druga strona budżetu, gdzie 

będziemy mogli mówić, że możemy więcej w Gminie Dobroń, bo mamy 

możliwość na inwestycje chociażby z podatku.  

-  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska A. Pułanecki 

odczytał pozytywną opinie nr 19/50/2020 Komisji w sprawie w/w projektu 

uchwały. Opinia stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusję. 

- Brak dyskusji. 

- Został odczytany projekt uchwały nr XX/152/20, do którego nie wniesiono 

uwag.  

- Bez radnego P. Górnego, Bez Radnego D. Korczaka, 12 aktywnych radnych 

na posiedzeniu; 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poddał głosowaniu 
projekt uchwały i stwierdził, że Rada Gminy 12 głosami „za” jednogłośnie 

przyjęła uchwałę Nr XX/152/20 w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części sołectwa 

Dobroń Mały w gminie Dobroń. 

- Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr 
VII/46/19 w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, 
którym powierzono stanowiska kierownicze, tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół nie 
wymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. 

Karta Nauczyciela: 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak stwierdził, że rozmawialiśmy o tym temacie 
na komisjach, ponieważ powstały dwie dodatkowe grupy przedszkolne ilość 

dzieci w cały przedszkolu, która podlega Pani Dyrektor Przedszkola z siedzibą 
w Dobroniu to nie licząc około 135 dzieci w związku z tym, że tam w tym 

przedszkolu nie ma sekretariatu, a sama Pani Dyrektor wykonuje te 
czynności kierownicze. Wobec powyższego proponuję Panią Dyrektor zwolnić 

z części tygodniowego wymiaru godzin i to drodzy Państwo chyba wszystko 
w tym temacie myślę, że przychylicie się do tego pozytywnie. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusję. 

- Radny Andrzej Pułanecki stwierdził, że jak najbardziej tutaj Pana Wójta 

popieramy, bo niedobrze było gdybyśmy dublowali Panią Dyrektor, żeby na 
każdą szkołę była Dyrekcja. Stwierdził, że jeżeli chodzi o przedszkola, nie 
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jest dobrze, że w Chechle czy w Mogilnie są filie, a jedna Pani Dyrektor jak 
najbardziej potrzebuje tej pomocy i to zawsze jest plusem dla Urzędu, że nie 

ma Dyrektorek. Stwierdził, że Pani, która będzie tam pomagać Pani Dyrektor 

będzie taniej nas kosztować.  
 

- Brak dalszej dyskusji. 
 

- Został odczytany projekt uchwały nr XX/153/20, do którego nie wniesiono 

uwag.  

- Bez radnego P. Górnego jest wylogowany, nie bierze udziału w głosowaniu, 

13 aktywnych radnych na posiedzeniu; 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poddał głosowaniu 

projekt uchwały i stwierdził, że Rada Gminy 13 głosami „za” jednogłośnie 

przyjęła uchwałę Nr XX/153/20 zmieniającej uchwałę nr VII/46/19 w sprawie 
zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze, 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół nie 

wymienionych w art. 42 ust. 3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta 

Nauczyciela. 

- Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

ustanowienie służebności przejazdu i przechodu na działce nr 

638/10, obręb geodezyjny Dobroń Poduchowny: 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak zaznaczył, że chcemy nabyć teren, który 

należał do GS-u o czym mówiliśmy na komisjach, natomiast ten teren jest 
naszą wieczystą dzierżawą pozostanie we własności obiekt który 

był piekarnią na tym terenie, natomiast jest konieczność wydzielenia takiego 

dojazdu takiej drogi koniecznej właśnie do tego terenu który znajduje się, 
gdzieś w głębi całej tej działki ponieważ my od drogi ul. Sienkiewicza i od ul. 

Sportowej zabieramy całość tego terenu, uzgodnienia były takie z 
Panem Prezesem GS-u, że na ten kierunek on się zgadza ale musi być 

wydzielony teren na dojazd do tego obiektu czyli tu do tej piekarni. 

- Radnym została przedstawiona mapa w/w terenu.  

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusję. 

- Radny Andrzej Pułanecki stwierdził, że jak rozmawialiśmy wcześniej o 

decyzjach podejmowanych, czy jest możliwość wykupienia tego większego 
terenu od razu, ponieważ ta piekarnia pewnie już nie działa, miała działać i 

nie działa, dobrze by było kupić to po całości, nawet większe pieniądze na to 
przeznaczyć, bo to jest jednak korzystny teren i w centrum tej gminy i żeby 

to jakoś wykupić. A drugie, kto będzie tutaj sponsorował ten dojazd? 
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Zaznaczył, że tam nie ma żadnej bramy to będzie po kosztach GS-u czy to 

my musimy tam zapewnić ten dojazd, zrobić tam bramę i utwardzenie. 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak zaznaczył, że rozmowy nad zakupem tego 

terenu trwały dosyć długo, o ile pamiętam pomysł urodził się kilka lat temu, 
a rozmowy z Panem Prezesem trwały co najmniej dwa lata, a Pan Prezes 

musiał wystąpić tutaj do zarządu o udzielenie zgody na sprzedaż tego 
terenu. Zaznaczył, że w tamtym czasie istniała jeszcze piekarnia i Pan Prezes 

nie był jeszcze wtedy zdecydowany albo nie myślał o sprzedaży tamtej części 

i rozpoczęły się działania, a my pewne czynności wykonaliśmy 
związane chociażby z operatem szacunkowym, bo musieliśmy wycenić ten 

obiekt, one trwały jakiś czas, o ile pamiętam to gdzie około 6 m-ci albo trochę 
dłużej, nie wycenialiśmy tego budynku, tej piekarni ponieważ tak jak mówię 

z przyczyn takich, że Pan Prezes GS-u jeszcze nie widział do końca sprzedaży 
tego terenu i istniała tam piekarnia w obecnym czasie ta piekarnia. 

Stwierdził, że ww. piekarnia nie istnieje już i zaistniała taka możliwość 
zakupu całego tego obiektu, ale wcześniej musimy, jak gdyby wykonać ten 

operat szacunkowy. Dzisiaj chcemy kupić ten obiekt i już teraz zapłacić, jak 
gdyby mieć go na własność do końca roku i skorzystać z tworzenia tzw. 

centrum usług społecznych i mam nadzieję, że tutaj z dofinansowania 
rządowego na tworzenie Centrum Usług Społecznych i te pieniądze 

przeznaczyć właśnie na remont albo części albo całego budynku tego, który 
kupujemy. Stwierdził, że poprzez Pana Wojewodę do Ministerstwa Finansów 

złożyliśmy wniosek z projektem na ujęcie wody i z projektem na zakup GS-

u, mam na myśli to, że dostaniemy te pieniądze i będziemy mogli coś 
zbudować nowego, a tamten budynek wyremontować powoli właśnie ze 

środków na tworzenie czegoś nowego, a myślę tutaj o Centrum Usług 
Społecznych. Poinformował, że dla przykładu powiem, że Dłutów dostał 5 

mln zł na program związany z seniorami i ten program w Gminie Dłutów 
i fundacja dostała właśnie pieniądze na cały powiat ponad 5 mln zł i z tych 

pieniędzy będzie tworzona u nich siedziba takiej instytucji, która będzie się 
zajmowała właśnie seniorami, my z tego też chcemy skorzystać na poziomie 

2 mln złotych mamy złożony wniosek przez Wojewódzki Urząd Pracy. 
Stwierdził, że spieszy chcemy jak najszybciej pozsyłać ten budynek, bo 

widzimy możliwości pozyskania pieniędzy w 100% na coś także bez wkładu 
finansowego Gminy albo z wkładem takim finansowym, gdzie moglibyśmy 

powiedzieć o tym, że jest to drodzy Państwo budynek, który zakupiliśmy za 
określoną kwotę i to by był ten nasz wkład w dany projekt. Stwierdził, że w 

tym momencie mówimy tylko o drodze dojazdowej i zakupie dalszej części. 

Zaznaczył, że jeśli to zrobimy teraz, podpiszemy akt notarialny w tym roku 
to będę z Państwem rozmawiał, aby przeznaczyć dodatkowe pieniądze na 

zakup dalszych części i będę rozmawiał z Panem Prezesem, czy wyraził taką 
zgodę, bo to on musi wcześniej wyrazić zgodę na sprzedaż a ewentualnie my 

potem na zakup tego terenu, ale to w późniejszym etapie.  

- Brak dalszej dyskusji.  
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-  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska A. Pułanecki 
odczytał pozytywną opinie nr 19/51/2020 Komisji w sprawie w/w projektu 

uchwały. Opinia stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

- Został odczytany projekt uchwały nr XX/154/20, do którego nie wniesiono 

uwag.  

- Bez radnego P. Górnego jest wylogowany, nie bierze udziału w głosowaniu, 

13 aktywnych radnych na posiedzeniu; 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poddał głosowaniu 
projekt uchwały i stwierdził, że Rada Gminy 13 głosami „za” jednogłośnie 

przyjęła uchwałę Nr XX/154/20 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przejazdu i przechodu na działce nr 638/10, obręb geodezyjny 

Dobroń Poduchowny. 

- Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości na 2021 rok: 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak zaznaczył, że o tych stawkach podatków 
rozmawialiśmy na komisjach. Gdyby były jakieś pytania to po prostu będę 

na nie odpowiadał albo przedstawiał to czego Państwo nie wiecie. Jest to 
temat szeroki i w pewnym stopniu niepewny, ale jakoś musieliśmy to określić 

w związku z tym, że ten temat jest jeszcze długi, jeśli trzeba by to było 
jeszcze prezentować, dlatego chciałbym to zawęzić tylko do zadawania 

pytań.  

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusję. 

-  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska A. Pułanecki 
odczytał pozytywną opinie nr 19/52/2020 Komisji w sprawie w/w projektu 

uchwały. Opinia stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

- Został odczytany projekt uchwały nr XX/155/20, do którego nie wniesiono 

uwag.  

- Bez radnego P. Górnego jest wylogowany i Radnego T. Różańskiego nie 

bierze udziału w głosowaniu, 12 aktywnych radnych na posiedzeniu; 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poddał głosowaniu 

projekt uchwały i stwierdził, że Rada Gminy 12 głosami „za” jednogłośnie 

przyjęła uchwałę Nr XX/155/20 w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości na 2021 rok. 

- Uchwała stanowi integralną część protokołu. 
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu 

czystości i porządku na terenie gminy Dobroń: 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak zaznaczył, że o tym temacie rozmawialiśmy 

na komisjach, a w chwili obecnej przed podjęciem głosowania prosiłbym 
tylko o ewentualne pytania co do tego, przedstawionego w tej uchwale 

regulaminu. 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusję. 

- Radny A. Pułanecki zapytał, czy to jest jakoś w regulaminie uwzględnione, 
ile opon można oddać, czy to jest bez limitu, czy to jest jakiś limit? I chodzi 

mi o chemikalia, jeżeli rolnicy mają jakieś pudełka po nawozach albo zostanie 

jakiś tam oprysk tak zwany czy mogą to na PSZOK oddać? 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak zaznaczył, że jeśli mówimy o 

chemikaliach to nie jest taka prosta sprawa, ponieważ w tej ustawie mówimy 
tylko o odbiorze o czystości albo zawieramy się w granicach gospodarstw 

domowych. Jeśli mówimy o gospodarstwach rolnych one innym przepisom 
podlegają i również śmieci które powstają czy to w przedsiębiorstwach czy 

śmieci które są po działalności rolnej one muszą być w inny sposób 
kwalifikowane, chemikalia drodzy Państwo w tej ustawie nie ma o ile 

pamiętam mam nadzieję że się nie mylę w ogóle w tym pojemników po 
chemikaliach drodzy Państwo tutaj indywidualnie gospodarstwa muszą w tym 

zakresie sami podejmować decyzję i działać podpisywać umowy z firmami 
które będą odbierać od nich te odpady a jeśli mówimy o oponach drodzy 

Państwo to przyjmujemy opony ale od gospodarstw indywidualnych nie 

mówimy w regulaminie o ilości mówimy o ilości wtedy kiedy jest zbiórka 
odpadów wielkogabarytowych na naszym terenie natomiast każde 

gospodarstwo domowe może takie opony do nas o ile pamiętam przywieźć 
na PSZOK ale nie pochodzące z działalności gospodarczej i bodajże chyba 

rolnej tak bym to określił. 

- Brak dalszej dyskusji.  

-  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska A. Pułanecki 

odczytał pozytywną opinie nr 19/53/2020 Komisji w sprawie w/w projektu 

uchwały. Opinia stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

- Został odczytany projekt uchwały nr XX/156/20, do którego nie wniesiono 

uwag.  

- Bez radnego P. Górnego jest wylogowany, Radny Tadeusz Różański i jest 
wylogowana Radna Józwiak Barbara - nie biorą udziału w głosowaniu, 11 

aktywnych radnych na posiedzeniu; 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poddał głosowaniu 
projekt uchwały i stwierdził, że Rada Gminy 11 głosami „za” jednogłośnie 

przyjęła uchwałę Nr XX/156/20 w sprawie przyjęcia Regulaminu czystości i 

porządku na terenie gminy Dobroń. 
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- Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego 
sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów: 

- Wójt Gminy Dobroń R. Jarzębak zaznaczył, że to jakby było odbiciem albo 

odwzorowaniem, ściśle dotyczy tego samego co regulamin w związku z tym 

musimy podjąć taką uchwałę o dostosowaniu tego do stanu rzeczywistego.  

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusję. 

-  Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska A. Pułanecki 
odczytał pozytywną opinie nr 19/54/2020 Komisji w sprawie w/w projektu 

uchwały. Opinia stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

- Brak dyskusji.  

- Został odczytany projekt uchwały nr XX/157/20, do którego nie wniesiono 

uwag.  

- Bez radnego P. Górnego jest wylogowany, jest wylogowana Radna Józwiak 

Barbara - nie biorą udziału w głosowaniu, 12 aktywnych radnych na 

posiedzeniu; 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poddał głosowaniu 

projekt uchwały i stwierdził, że Rada Gminy 12 głosami „za” jednogłośnie 
przyjęła uchwałę Nr XX/157/20 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

- Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
Gminy w Dobroniu Nr XIII/111/19 z dnia 30 grudnia 2019 r. w 

sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy w Dobroniu na 2020 

rok: 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusję. 

-  Przewodniczący Komisji Rozwoju, Budżetu i Przestrzegania Prawa G. Minias 

odczytał pozytywną opinie nr 19/73/2020 Komisji w sprawie w/w projektu 

uchwały. Opinia stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

- Brak dyskusji. 

- Został odczytany projekt uchwały nr XX/158/20, do którego nie wniesiono 

uwag.  
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- Bez radnego P. Górnego jest wylogowany, jest wylogowana Radna Józwiak 
Barbara - nie biorą udziału w głosowaniu, 12 aktywnych radnych na 

posiedzeniu; 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poddał głosowaniu 
projekt uchwały i stwierdził, że Rada Gminy 12 głosami „za” jednogłośnie 

przyjęła uchwałę Nr XX/158/20 w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy w 
Dobroniu Nr XIII/111/19 z dnia 30 grudnia 2019 r. w sprawie uchwalenia 

planu pracy Rady Gminy w Dobroniu na 2020 rok. 

- Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

13. Informacje na temat złożonych oświadczeń majątkowych: 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poinformował, że radni 

otrzymali tą informację na piśmie z Urzędu Skarbowego, która dotyczy 
pracowników Urzędu Gminy, a więc Pan Wójt na pewno taką informację ma 

i była przedstawiana na komisjach, a odnośnie Rady Gminy także taka 
informacja była załączona do Państwa dokumentów. Oczywiście jeśli były tam 

jakieś niedociągnięcia to zostały poprawione i Państwo Radni też poprawiali 
swoje oświadczenia zgodnie z wymogami jakie przed nami stawia Urząd 

Skarbowy  

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel otworzył dyskusję. 

- Brak dyskusji. 

- Rada Gminy w Dobroniu przyjęła informacje na temat złożonych 

oświadczeń majątkowych Wójta Gminy Dobroń i Przewodniczącego Rady 

Gminy w Dobroniu. Stanowią one załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

 

14. Przyjęcie wniosku do protokołu nr XIX/2020 z sesji Rady Gminy: 

- Przewodniczący Rady Gminy w Dobroniu J. Szerffel poinformował, że nie 

wpłynęły do Biura Rady Gminny wnioski, bądź uwagi co do treści protokołu 

nr XIX/2020 z sesji Rady Gminy w Dobroniu. 
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15. Zamknięcie sesji: 

- Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy w Dobroniu J. Szerffel dziękując wszystkim za udział w sesji, zamknął 

obrady XX/2020 sesji Rady Gminy w Dobroniu. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

      Protokołowała:                                           Przewodniczyła:                                                                   

 Inspektor ds. obsługi              Przewodniczący Rady Gminy w 

organów samorządowych                                      Dobroniu 

 

 Paulina Kaczmarek                Janusz Szerffel  
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